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Chodcům, kličkujícím mezi automo-
bily na přechodech na „Kulaťáku” se
blýská na lepší časy. Stejně tak řidi-
čům, kteří denně stojí v koloně na Ev-
ropské směrem  k Vítěznému náměstí.
Radnice Prahy 6 připravuje projekt,
který obchvatem odvede auta z Ev-
ropské směrem k Prašnému mostu.

„Stavba obchvatu bude mít pro Prahu 6
velký význam. Propojení ulic Evropské
a Svatovítské by velmi výrazně přispělo
k odlehčení dopravy v části Vítězného
náměstí,“ vysvětlil starosta Tomáš Cha-
lupa, proč Praha 6 udělá vše pro to, aby
se projekt realizoval co nejdříve. To by
mohlo být již za dva roky. Záměr na stav-
bu obchvatu zpracovává odbor městské-
ho investora magistrátu, který by byl
také investorem celé akce.

Obchvat, který umožní autům vyhnout
se centru Dejvic, by měl vést ve stopě
Gymnazijní ulice od hotelu Diplomat
k ulici Pevnostní. Dále by měl pokračo-

vat po jižní hraně areálu kasáren minis-
terstva obrany k ulici Generála H. Píky.
Necelý kilometr dlouhý objezd bude mít
v každém směru dva jízdní pruhy a vyús-
tí u Prašného mostu, který se v rámci bu-
dování Městského okruhu postaví také
nový a komfortnější. 

Armáda uvolní část kasáren
Realizaci jednoho z klíčových doprav-

ních záměrů v centrální části Dejvic pod-
poří také ministerstvo obrany, které pro
výstavbu nové komunikace uvolní část
svého pozemku – areálu kasáren minis-
terstva obrany. Na společné schůzce se
starostou Tomášem Chalupou to potvrdil
ministr obrany Karel Kühnl. Větší část
obchvatu totiž povede právě po pozem-
cích armádního areálu a zasáhne i do je-
ho uspořádání. Podle projektu si výstav-
ba vyžádá demolici podzemní střelnice,
dvou skladových budov a zrušení garáží.

Kopretiny na informačních tabulích na hranicích
Prahy 6 vítají návštěvníky. Nejen je, ale i její obyva-
tele upozorňují na jednu významnou událost. Le-
tošní rok je pro naši městskou část jubilejním.

Před 85 lety bylo rozhodnuto, že převážná část území,
tvořící dnešní městskou část, se stane jako jeden celek
součástí hlavního města. 4. září roku 1920 zákon pode-
psal prezident T. G. Masaryk. „Tento den tradičně vní-
máme jako den vzniku městské části,“ připomíná staros-
ta Tomáš Chalupa. 

K narozeninám zkušené „staré dámy“ Prahy 6, která
přes svůj věk zůstává stále mladá, se na první zářijový
víkend chystá několik zajímavých akcí pro veřejnost. 

V pátek 2. září se uskuteční slavnostní zasedání zastu-
pitelstva v Tereziánském sále břevnovského kláštera, na
kterém převezmou čestná občanství dvě osobnosti
z Prahy 6. „Nechceme jejich jména prozrazovat předem,
ale mohu říci, že to jsou lidé, kteří zde významně půso-
bili,“ řekl starosta Chalupa a dodal, že na počest čest-
ných občanů se v páteční podvečer v bazilice sv. Marké-
ty uskuteční koncert vážné hudby. 

Praze 6 je letos 85 let

(pokračování na str. 3)

Plánovaný obchvat
uleví Vítěznému náměstí

Cedule na hranicích Prahy 6 připomínají, že městská část letos
slaví 85. výročí svého vzniku.

Léto je tady a my jsme
jako vÏdy pfiipraveni

Pro letní párty, grilování
Svatby, oslavy

U nás dostanete tácky, tácy
lampióny, girlandy, ubrousky

grilovací alobal, plastové pfiíbory
a nádobí, svatební ko‰íãky

v˘sluÏkové krabice, kvalitní papírové
ubrusy i barevné.

Va‰e starost na‰e radost.

RTC je tu pro vás po-pá 7–17 hod.
Nad motolskou nem. 24, Praha 6

Tel.: 233 352 806, -354 685, -353 551.
Ceník s obrázky   www.rtc.cz

(pokračování na str. 3)

Školáčci dostali vysvědčení a míří na prázdniny.
Na ZŠ Hanspaulka kvůli rekonstrukci končil školní rok o týden dříve.
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Slovo starosty
Tomáše Chalupy pro Šestku

Poslední červnový víkend kvůli
srazu motorkářů Hells Angels ve Vo-
kovicích vypadal jako velké policejní
manévry. Jak akci hodnotíte?

Všechna ta bezpečnostní opatření se
organizovala mnoho týdnů. Některé
zprávy ze zahraničí nebyly z bezpeč-
nostního hlediska nejoptimističtější,
a proto jsme akci věnovali mimořád-
nou pozornost. Mimo jiné jsem vydal
příkaz k aktivaci krizového štábu. Na-
konec naštěstí nedošlo k žádné nutnos-
ti zásahu. Mnohým může připadat, že
tak velké nasazení všech bezpečnost-
ních složek bylo přehnané. Dovedete si
ale představit, jaké by byly důsledky,
kdyby naopak došlo k ohrožení bezpe-
čí občanů a policejní nasazení bylo
minimální? Tvrdím, že vždy je lepší
počítat s horším a být připraven než
optimisticky věřit jen v dobré, a pak
být překvapen. 

Radnice investuje poměrně velké
peníze do boje se sprejery. Proč myslí-
te, že je to správné?

Jsem o tom přesvědčen stoprocentně
a fakt, že akce po pěti letech vykazuje
mimořádně dobré výsledky, mne
v tomto jen utvrzuje. Je třeba si uvědo-
mit, že sprejerství je zkrátka trestný
čin. Věřím, že jsem občany nebyl zvo-
len proto, abych trestnou činnost tole-
roval. Jistěže v ideálním případě by vše
vyřešila policie, každý sprejer by byl
po zásluze potrestán a my nemuseli vy-
dávat statisíce na odstraňování ná-
sledků jejich činností. To je ale sen,
který nikde na světě nefunguje. Proto
máme náš program, který mimocho-
dem vychází z obdobných principů, ja-
ko programy nejprestižnějších světo-
vých velkoměst. Bohužel, v ČR reali-
zuje tento program jen Praha 6, a proto
se některým může jevit trochu neob-
vyklým. 

Připravujete výstavbu podzemních
garáží na Puškinově náměstí, proti se
postavila petice místních obyvatel. Jak
na ní budete reagovat?

Za prvé text petice ještě neznám, měli
bychom ho dostat za několik dní (po
uzávěrce listu, pozn. red.). Mám ale za
to, že hlavní problém v reakci občanů
není v tom, zda stavět, ale jak a kde. Již
před časem jsem slíbil, že necháme
zpracovat analýzu, která porovná kaž-
dé náměstí, každý vnitroblok z hledis-
ka vhodnosti výstavby garáží a na tom-
to základě se rozhodne, zda to bude
právě Puškinovo náměstí. V každém
případě platí princip, že parkoviště pa-
tří pod zem a na povrchu má být plocha
sloužící rekreaci a oddychu.

� Zastupitelstvo městské části na svém
červnovém zasedání schválilo aktuální
ceny dalších 1 129 bytových jednotek.
Nově tak byly oceněny byty v domech na
195. – 239. místě stanoveného pořadníku
prodeje s výjimkou domu Milady Horá-
kové 99/41, přičemž nabídkové kupní
ceny těchto bytů přesahují částku 424
milionů korun. Stanovení cen zbývají-
cích přibližně osmi set bytů, které byly
schváleny k prodeji podle usnesení ZMČ
č. 154/03 v listopadu roku 2003, bude
předloženo zastupitelům na jednání 23.
září.

� Ředitelem ZŠ Dědina, která byla na
jaře sloučena se ZŠ Vlastina, se stal Mgr.
Mojmír Dunděra, dosavadní ředitel školy
na Dědině. Rozhodla o tom jednomyslně
Rada městské části na doporučení kon-
kurzní komise. Mojmír Dunděra tak byl
v konkurzu na místo ředitele úspěšnější
než dosavadní ředitel Lacina z Vlastiny,
který se o funkci také ucházel. 

� Ministr dopravy Milan Šimonovský
odvolal v červnu generálního ředitele
České správy letišť Martina Kačura. Jako
důvod uvedl závažná pochybení v účto-
vání majetku v letech 2000 až 2002. Ka-
čur však šéfoval správě letišť od polovi-
ny roku 2002, většina nedostatků tedy
spadá do doby působení jeho předchůd-
ce. „Velmi toho lituji. Přes všechny spo-
ry, které jsme spolu měli, považuji býva-
lého ředitele Kačura za jednoho z nejlep-
ších manažerů u nás,“ řekl starosta Pra-
hy 6 Tomáš Chalupa. Martin Kačur stojí
za doposud nejdynamičtějším rozvojem
ruzyňského letiště. Jeho provoz bude
nyní dočasně řídit ekonomická ředitelka
ČSL Hana Černochová. 

Krátce

Změny v dopravě
Od 1. července dochází k trvalému

prodloužení noční linky č. 510
(Letiště Ruzyně – Divoká Šárka) do

trasy LETIŠTĚ RUZYNĚ – Divoká
Šárka – Libocká – Petřiny – Vypich –
Nemocnice Motol – Motol – Bucha-
rova – SÍDLIŠTĚ STODŮLKY.

Nově vedená trasa linky umožní lepší
spojení západních oblastí města k ne-
mocnici v Motole, kde byla zřízena
spádová noční pohotovostní lékařská
služba. Stávající 60 minutový interval
spojů zůstává zachován.

Vyřešit problémy s nedostatkem
parkovacích míst se radnice snaží ně-
kolika způsoby. Jedním z nich je i vy-
hlášení grantového řízení na výstavbu
garáží s minimálním počtem osmi stá-
ní. Pravidla pro udělení grantu schvá-
lili v červnu zastupitelé. 

„Městská část chce finančně podpořit
iniciativu lidí, kteří chtějí sami vybudo-
vat parkování mimo komunikace,“ říká
místostarostka Jaroslava Trnková a při-
pomíná, že podle studie, kterou si rad-
nice nechala zpracovat, chybí jenom
v centru Dejvic a Bubenče pro reziden-
ty několik set parkovacích míst. „Navíc
do budoucna skutečně nelze očekávat
snížení počtu automobilů,“ dodává. Fi-
nanční příspěvek z grantu, který je vy-

hlášen na tento a následující rok, je
určen výhradně pro obyvatele Prahy 6.
Radnice předpokládá, že podzemní
nebo nadzemní garáže by mohly vznik-
nout na pozemcích ve společném vlast-
nictví žadatelů, případně ve vnitroblo-
cích na pozemcích městské části.
Výstavbou těchto garáží však nesmí
dojít ke snížení počtu parkování na
povrchu. Podle podmínek grantu muse-
jí být garáže neziskové a mají sloužit
výhradně obyvatelům v jejich blízkosti.
Celková částka, kterou na přidělení
grantů zastupitelé schválili je 20 milio-
nů korun. Výše finančního příspěvku
bude maximálně 20 procent nákladů na
jedno stání. Žádosti o grant mohou zá-
jemci předložit do 31. srpna.

Lidé mohou budovat
garáže pomocí grantu

Rychlé výjezdy z přistávací dráhy zvednou počet pohybů letadel o tři za hodinu.

Ruzyňské letiště rok od roku zvyšuje
svoji kapacitu. V červnu uvedlo do
provozu tzv. rychlé výjezdy z hlavní
dráhy.

„Pomocí rychlých vybočení mohou le-
tadla opouštět dráhu ve vyšší rychlosti
a díky tomu se zvýšil počet možných
pohybů letadel o tři za hodinu,“ uvedla
tisková mluvčí ruzyňského letiště Anna
Kovaříková.

Dokončení výstavby konečně přesunu-
lo letecký provoz zpět na hlavní runway
06/24 vedoucí nad Nebušicemi a Přední
Kopaninou. Radnice Prahy 6 ovšem rea-
govala na situaci, kdy během přípravy
výjezdů převzala veškerý provoz na drá-
ha 13/31 nad Ruzyňí a Bílou Horou.
Jenom za měsíc květen na ruzyňském
letišti přistálo nebo z něj odlétlo 14 361
letadel. Společně s dalšími čtyřmi měst-
skými částmi Přední Kopaninou, Such-
dolem, Zličínem a Řepy, postiženými
provozem letiště, vyjednala, aby se letiš-

tě podílelo na zmírnění negativních vlivů
na obyvatele i prostředí. „Poprvé se po-
dařilo dosáhnout dohody, že letiště ze
svých prostředků určených do životního
prostředí  poskytne peníze přímo měst-
ským částem,“ řekl radní Jiří Hermann,
který má na starosti územní rozvoj.

Peníze letiště poskytne prostřednictvím
financování projektů na ochranu vody,
ovzduší, zeleně a odpadového hospodář-
ství. Správa letišť zároveň přislíbila
striktní dodržování počtu třech startů
a třech přistání v noční době od 22 do 6
hodin. „Útvar koordinace nepotvrdí ni-
komu více časů v jedné hodině než mů-
že,“ řekla Eva Říhová z odboru životního
prostředí letiště. 

Definitivní úlevu obyvatelům Prahy 6
přinese výstavba paralelní dráhy s hlavní
06/24. Skupina poslanců připravuje
v parlamentu zákon o zařazení této stav-
by jako veřejně prospěšné, což by proces
výrazně urychlilo.

Letiště konečně přesouvá
lety mimo Prahu 6

Případy kdy letiště smí použít dráhu
13/31 (Ruzyně, Bílá Hora): hlavní
dráha 06/24 není v provozu, fouká na ní
silný boční vítr, jsou na ní nevyhovující
brzdné účinky nebo jsou očekávány
bouřky, které by provoz na hlavní dráze
mohly ovlivnit.
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Protože armáda zároveň chystá ve svém
objektu celkovou rekonstrukci, je důleži-
té, aby se všechny strany o připravova-
ných akcích vzájemně informovaly.
„Rozvojový projekt kasáren jsme ze stra-
ny armády schopni připravit tak, aby se
nekřížil s obchvatem,“ zdůraznil po spo-
lečném jednání ministr Kühnl. 

Podle Bohumila Beránka, vedoucího
odboru územního rozvoje Prahy 6, je pří-
prava celého projektu citlivá  i na vzá-
jemnou koordinaci základních staveb
v tomto území. Jakousi iniciační rozbuš-
kou urychlení příprav nového objezdu je
podle něj také chystaná stavba administ-
rativní budovy vedle hotelu Diplomat.
„Investor využije pozemku městské části
při Gymnazijní ulici na zařízení staveniš-
tě a následně by jej připravil pro stavbu
obchvatu,“ říká Beránek. Naprosto klíčo-

vou by se objížďka mohla stát ve chvíli,
kdy by Dopravní podnik skutečně při-
stoupil k celkové rekonstrukci stropní
desky metra na stanici Dejvická. Původ-
ně měl opravu provádět v letošním roce,
ale po několika dílčích opravách do met-
ra neteče a velká rekonstrukce, na kterou
by posléze navazovala stavba podchodu
pod Vítězným náměstím, se stále odklá-
dá. „Pokud k této akci dojde, musela by
se doprava v prostoru Kulaťáku výrazně
omezit,“ říká Beránek. 

Vojáci budou informovat o svých
stavbách 

Projekt obchvatu však není jediný, na
kterém bude městská část spolupracovat
s ministerstvem obrany. Také v komple-
xu generálního štábu armády byla zahá-
jena postupná rekonstrukce, která vychá-
zí z nové koncepce armády a která potvr-

zuje klíčovou úlohu generálního štábu
v tomto místě. Starosta Tomáš Chalupa
se dohodl s ministrem Kühnlem, že se
o všech připravovaných akcích budou
vzájemně informovat. „Nejen v případě
obchvatu, ale i v případě rekonstrukce
armádního areálu v ulici Generála Píky
jde o stamiliónové investice a o časový
horizont zhruba příštích pěti let. Byli
bychom rádi, aby nám vojáci dali vědět,
pokud u nás mají v plánu něco stavět.
Předejdeme tak situacím, kdy by napří-
klad rekonstruovali budovu, před kterou
radnice měsíc před tím opravila chod-
ník,“ vysvětlil starosta další z výsledků
společného jednání. Ministr obrany
Kühnl potvrdil, že armáda je největším
vlastníkem nemovitostí na Praze 6 a řada
z nich se bude měnit a rozvíjet.

Plánovaný obchvat uleví ... (dokončení ze str. 1) S předsedou kontrolního
výboru René Pekárkem
a předsedou finančního

výboru Jiřím Fárkem

Zastupitelé schválili závěrečný účet
za rok 2004. S jakým výsledkem skon-
čilo hospodaření městské části?

Úhrn příjmů za rok 2004 byl 1.072,6
milionů korun, výdaje pak 1.129,7
milionů. Hospodaření naší městské
části tedy skončilo schodkem pouze
57,1 milionů korun oproti plánované-
mu schodku 325 milionu. Na tuto sku-
tečnost mělo největší vliv, že plánova-
né výdaje nebyly dočerpány. Z celkové
sumy příjmů činily daňové příjmy 80,6
mil. Kč, nedaňové 71,2 mil. Kč. Dota-
ce z rozpočtu hl.m. Prahy a ze státního
rozpočtu představovaly částku ve výši
589,4 milionu korun. 

Plánovaný schodek v rozpočtu měst-
ské části za loňský rok byl krytý ulože-
nými finančními rezervami z minulých
let. Z toho je zřejmé, že Praha 6 hospo-
daří rozumně a v rámci svých možnos-
tí. Důležité je, že se nijak nezadlužuje
a splatila veškeré úvěry a půjčky a nové
nehodlá přijmout. (J. Fárek)

Co je příčinou toho, že městská část
nemá žádné dluhy?

I přes poměrně značné a rostoucí
výdaje rozpočtu je krytí všech těchto
výdajů vždy dostatečně zajištěno zdro-
ji vlastními. Těmito zdroji jsou příjmy
rozpočtu (tj. dotace od hl. m. Prahy,
daňové a nedaňové příjmy) a příjmy
z podnikatelské činnosti vznikající pře-
devším z pronájmů a prodejů majetku.
Ze zdrojů získaných prodejem majetku
bylo do rozpočtu Prahy 6 převedeno
celkem 331,4 milionů korun.

Praha 6 je vlastně i přes nemalé výda-
je dokonce v pozici opačné, kdy sou-
časné příjmy tyto výdaje převyšují
a namísto přijímání úvěrů MČ Praha 6
úspěšně zhodnocuje volné finanční
prostředky. 

Jak měla městská část zajištěnu kon-
trolu hospodaření?

Hospodaření je průběžně kontrolová-
no metodami a postupy dle zákona
o finanční kontrole ve veřejné správě.
Působí zde vnitřní kontrolní systém
úřadu, jehož účinnost mimo jiné sledu-
je interní auditor. Současně je pravidel-
ně přezkoumáváno hospodaření odbo-
rem kontrolních činností magistrátu.
Kontrolní výbor zastupitelstva městské
části Praha 6 si v plánu své činnosti
vyhrazuje prostor pro zařazení kontro-
ly některých významných operací.
Veškerá dosavadní zjištění, včetně
závěrů externích kontrol mi dovolují
konstatovat, že všechny hospodářské
procesy jsou  transparentní a vykazova-
né výsledky jsou správné.

Jedinečnou hudební událostí by se mě-
lo stát představení Prodané nevěsty na
původním místě přírodního divadla
v Divoké Šárce. „Stále nám chybí po-
třebný obnos, ale věříme, že peníze na-
konec dáme dohromady,“ říká Jana
Divišová, která představení v Čertově
mlýně chystá. Pokud se podaří finance
zajistit, operu pod širým nebem lidé
zhlédnou večer 3. září. Prodaná nevěsta
v podání sólistů ND a Státní opery by
měla zaznít bez jakýchkoliv hudebních
škrtů, jak tomu na stejném místě bylo
před téměř stoletím. „Formou módní

přehlídky také chceme ukázat nejrůzněj-
ší kostýmy, které pro celkem 19 inscena-
cí v Národním divadle vytvořili různí
výtvarníci,“ dodává Jana Divišová. 

Pokud vše dopadne dle plánu, chystá
radnice na neděli 4. září dvě překvapení.
Dopoledne by se měl veřejnosti poprvé
ukázat rekonstruovaný sál Globus v Dej-
vicích. Zájemci si prohlédnou prostory,
do kterých se zanedlouho přestěhuje Jiří
Suchý a jeho divadlo Semafor. Ještě týž
den odpoledne se na břevnovské pláni
slavnostně otevřou všechny části oprave-
né Ladronky. Kromě půjčovny sportov-

ního vybavení zde bude otevřena restau-
race a bowling.

Pro ty, kteří se rádi kochají pohledem
na dominanty Prahy 6, bude potěšením
výstava fotografií Jiřího Machta v Pí-
secké bráně. Řada snímků bude vystave-
na vůbec poprvé. Součástí vernisáže
bude též vyhlášení výsledků soutěží, kte-
ré radnice v červnu připravila pro děti ze
„šestkových“ škol. Žáci prvního stupně
soutěžili o nejlepší kresbu na téma
„Praha 6 – místo, kde žiji, bydlím a cho-
dím do školy“. Ti starší si vědomosti
o Praze 6 ověřovali v počítačovém kvízu
„Putování šestkou“ na webových strán-
kách radnice. 

Plánovaný obchvat Vítězného náměstí povede Gymnazijní ulicí od hotelu Diplomat směrem k Pevnostní. Pokračuje po jižní hraně
areálu Ministerstva obrany a ústí u Prašného mostu. Tam později naváže na budoucí městský okruh.

Praze 6 je letos 85 let (dokončení ze str. 1)
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Ze zastupitelských klubů

Zastupitelské dny ODS
Zastupitelé přejí všem příznivcům hezké prázdniny. Se zastupiteli za ODS se
můžete setkat každé úterý mezi 17. a 18. hod. v oblastní kanceláři ODS, Vítězné
nám. 13, až v měsíci září takto: 6. 9. Jan Holický, radní, 13. 9. Marie Kousalí-
ková, místostarostka, 20. 9. Tomáš Chalupa, starosta.
Zastupitelské dny ČSSD
Jana Barochová, Pavel Bauman, Ivo Mehl, Martin Pašník, René Pekárek (před-
seda Kontrolního výboru), Jan Šafr (předseda Klubu zastupitelů ČSSD, uvolně-
ný radní), Jaroslava Trnková (zástupce starosty) jsou Vám k dispozici v době
prázdninových měsíců (červenec a srpen) po předchozí domluvě na tel.:
602 218 519, 723 609 560, 220 189 160, 230 189 186, popříp. na obvodním se-
kretariátu ČSSD Praha 6: tel.: 230 510 887, e-mail: ovv.praha6@cssd.cz
Zastupitelské dny ED
Jsme tu pro Vás: M. Tryml (privatizace, finance) 604 236 934, tymes@volny.cz;
O. Kužílek (bezpečnost, přístup k informacím) 602 358 808, kuzileko@senat.cz;
R. Leszczynski (kultura) 777 265 251, radomir@leszczynski.cz; A. Holub (roz-
voj obce, doprava) 224 317 097, aaholub@aaholub.cz; J. Kunc (zdravotnictví)
737 803 809; H. Frankenbergerová (sociál. oblast, školství) 602 641 044,
franken@ bon.cz; J. Sůsová (právo) 603 800 137, jsusova@seznam.cz
Zastupitelské dny KDU-ČSL
Se zastupiteli za KDU-ČSL je možno se setkat každou první a poslední středu
v měsíci od 18 do 19 hod. v sekretariátu v ul. Zikmunda Wintera 20, případně se
domluvit na tel.: 724 132 101 – Mgr. Jiří Hermann a 604 457 120 – Mgr. Jan
Bartůšek. Lze použít i jhermann@p6.mepnet.cz, jan.bartusek@quick.cz
Zastupitelské dny KSČM
Setkání občanů se zastupiteli lze dohodnout v sekretariátu OV KSČM v Zi-
kově ul. č. 21, tel.: 233 338 813, nebo přímo s jednotlivými zastupiteli: Petr
Diviš (Vokovice, Veleslavín, Dědina, tel.: 284 825 820), Petr Fíla (Bubeneč,
Hanspaulka, tel.: 604 431 462), Dagmar Gušlbauerová (Dejvice, Bubeneč,
Ruzyně, tel. 607 972 173), Stanislav Hejduk (Červený Vrch, tel.: 603 746
155), Josef Kos (Břevnov, tel.: 606 763 992), Alexandr Tuček (Petřiny,
Střešovice, tel.: 604 336 471).
Zastupitelské dny nezařazených
Zastupitelka Jaroslava Hešíková (předsedkyně Komise pro majetkovou politiku)
je vám k dispozici na tel. čísle 606 474 458 a e-mailu hesikova@volny.cz.
Zastupitelka Ingrid Kejkrtová (členka Dislokační komise a Redakční rady „6”)
na tel. čísle 608 979 877 a e-mailu ingrid.kejkrtova@centrum.cz
Sídlo kanceláře senátora Karla Schwarzenberga je Bělohorská 27,
Praha 6 – Břevnov (tramvaje číslo 15, 22, 25, stanice Marjánka - naproti základ-
ní škole). Termín jednání si můžete dojednat s poradkyní senátora Jaroslavou He-
šíkovou na tel. číslech 233 354 014, 606 474 458 nebo mailu hesikovaj@ senat.cz

Obyvatelé Prahy dosud museli kvůli
vyřízení záležitostí týkajících se elekt-
řiny vyhledávat kancelář Pražské
energetiky (PRE) příslušnou jim
podle trvalého bydliště. To již nepla-
tí. Od 1. 7. je obslouží v kterémkoliv
z obchodních míst PRE na území hlav-
ního města. Všechna budou mít navíc
otevřena také v pátek dopoledne,
což se již osvědčilo v kanceláři v palá-
ci Adria.

„Od začátku prázdnin zcela v našich
kancelářích defitivně padá místní pří-
slušnost. V paláci Adria na Jungmanově
náměstí, ve Vladimírově ulici v Praze 4
i na Balabence v Praze 9 obslouží zákaz-
níka odkudkoliv. Všechna obchodní
místa jsou dobře dostupná městskou
dopravou,“ potvrdil tiskový mluvčí PRE
Petr Holubec. Stejně jako již nyní v palá-
ci Adria by navíc do budoucna měli ener-

getici obě zbývající kanceláře sdílet spo-
lu s Pražskou plynárenskou. „Upra-
vujeme strukturu obchodu a služeb
potřebám zákazníků a trhu podle evrop-
ských trendů,“ dodal mluvčí, podle kte-
rého datum 1. 7. zvolili proto, že během
prázdnin předpokládají menší nápor
zákazníků na kancelářích. „V následují-
cích měsících budeme sledovat nový
provoz, v případě potřeby rychle zarea-
gujeme na podněty od našich klientů.

Zákazníci také stále mohou telefonovat
na telefonní linku Spolu pro Prahu 840
555 333 nebo na Zákaznickou linku PRE
267 05 5555, informace lze získat také e-
mailem na adrese preforum@pre.cz,“
ubezpečil Petr Holubec. „Každého naše-
ho zákazníka budeme o chystaných změ-
nách informovat na letácích, které obdrží
spolu s fakturou. Informace podávají
i všechna klientská centra.

Příznivější otevírací doba v kancelářích energetiků

Prázdninový harmonogram chodníkového programu
oblast - Střešovice

1. 8. – 4. 9. ul. Západní (úsek Spojená – Na Ořechovce)
18. 7. – 31. 7. ul. Západní (úsek Na Ořechovce – Cukrovarnická)
4. 7. – 17. 7. propojovací komunikace u jižní hrany Macharova nám.

(úsek Východní – Západní)
29. 8. – 11. 9. ul. Cukrovarnická (úsek Východní – Západní)
11. 7. – 21. 8. ul. Zbrojnická (úsek Dělostřelecká – Na Ořechovce)
22. 8. – 9.10. ul. Špálova (úsek Dělostřelecká – Na Ořechovce)
18. 7. – 21. 8. ul. Špálova (úsek Cukrovarnická – Východní)
27. 6. – 7. 8. ul. U Laboratoře (úsek Dělostřelecká – Na Ořechovce)
8. 8. – 25. 9. ul. U Laboratoře (úsek Na Ořechovce – Cukrovarnická)

13. 6. – 17. 7. ul. U Laboratoře (úsek Cukrovarnická – Střešovická)

Opravy chodníků uzavřou části ulic
Chodníkový program běží na plné

obrátky. Většina prací, které probí-
hají na Ořechovce se soustřeďuje do
doby letních prázdnin, pokračovat se
ale bude i na podzim, a to hlavně
v Břevnově. 

Některé chodníky kolem Macharova
náměstí už mají novou betonovou dlaž-
bu. Navazuje na tu, která je v okolí. Po-
kládání nových povrchů na chodnících
a vozovkách předcházejí opravy vo-
dovodních a plynovodních řadů. „Před
opravou chodníků jsme vyzvali firmy,
aby stav sítí zkontrolovaly. Ukázalo se,

že sítě jsou ve špatném stavu, a proto se
opravují před tím, než se položí nová
dlažba,“ vysvětluje postup Dana Char-
vátová, vedoucí odboru dopravy s tím, že
s chodníkem se čeká, až síťaři skončí. Jak
budou postupovat práce, budou jednotli-
vé ulice uzavírány, ale vždy tak, aby
alespoň část zůstala průjezdná. „Na pod-
zim se pak zpomalovacím prahem zved-
ne ulice Na Ořechovce,“ doplňuje Char-
vátová. Tím by se měla doprava v této
lokalitě zpomalit a zklidnit. „Stejná akce
pak čeká ulici Cukrovarnickou.“

Kluby dostaly peníze na opravy
Více než pět milionů korun rozdělili zastupitelé v grantovém řízení na obno-

vu a opravy tělovýchovných objektů. SK Aritma a SK Střešovice tak mohou počí-
tat s milionovým příspěvkem na rekonstrukci tréninkových hřišť. Příspěvek zís-
kal i Sokol Dejvice na opravení vnější fasády v Bubenčské ulici a další kluby na
opravy plotů, střech a hřišť. 

„Prostřednictvím grantů chceme pomoci jednotám a klubům s opravami nebo údrž-
bou jejich zařízení, protože sami provozovatelé mnohdy tak velkými prostředky
nedisponují,“ řekl radní Jan Holický a dodal, že se tak předejde havarijním stavům,
na které jsou pak vynakládány mnohem větší prostředky z grantů hlavního města. Na
doporučení kulturní komise zastupitelé schválili 13 projektů, celkový obnos určený
na granty se tím však nevyčerpal. „Počítáme s tím, že na podzim vypíšeme další gran-
tové řízení,“ řekl radní Jan Holický, zodpovědný za sport a kulturu.
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Kritická situace s parkováním u kou-
paliště Petynka by se měla v dohled-
né době vyřešit. Aquapark si mezi
lidmi získává stále větší oblibu, větši-
na návštěvníků však přijede autem a
nemá jej kam postavit. Radnice při-
pravuje dohodu s ministerstvem obra-
ny, která umožní využít pro dočasné
parkování pozemky bývalého autoba-
zaru v sousedství Petynky. 

Prázdné pozemky, které spravuje
ministerstvo obrany, chce Praha 6 kou-
pit již řadu měsíců. Celý proces však
zdržuje čekání na doložku ministerstva
financí. „Dostali jsme se do zvláštní si-
tuace, kdy stát má pozemky, které nepo-
třebuje a Praha 6 má na svém účtu za-
blokováno přes 25 milionů, které jsme

kdykoliv připraveni státu zaplatit,“ říká
starosta Tomáš Chalupa. Praha 6 ale ne-
může čekat. Situace před koupalištěm
se zhoršila se zahájením výstavby kři-
žovatky Malovanka. „Z toho mála jsme
přišli o další místa k parkování,“ říká
starosta Chalupa. Dohoda s armádou u-
možní Praze 6 využít pozemek dříve,
než ministerstvo financí vyřeší potřebné
náležitosti. „Zkusíme najít cestu, aby
městská část mohla využívat pozemky
už nyní,“ potvrdil ministr obrany Karel
Kühnl.

Na ploše kdysi největšího pražského
autobazaru vznikne dočasná odstavná
plocha pro více než 300 vozů. Radnice
předpokládá, že pro návštěvníky Petynky
bude stání zdarma.

Armáda umožní parkovat v bývalém autobazaru

Sprejeři v Praze 6 mají těžký život.
Míst, která by mohli natrvalo „ozdo-
bit“ svými malůvkami, ubývá. Z obec-
ních budov je radnice nechává oka-
mžitě odstranit a do antisprejerového
programu Stop graffiti, kterým radni-
ce vyrazila do souboje s vandaly, se
zapojuje stále více soukromých maji-
telů domů.

Podle posledního květnového průzku-
mu radnice souboj se sprejery zatím
vyhrává. V Praze 6 jsou nyní grafitti na-
padena pouhá čtyři procenta ze všech asi
osmi tisíc budov. Před spuštěním ambici-
ózního programu před necelými pěti lety
to bylo 35 procent. „Rozhodli jsme se jít
tou cestou, že každé grafitti necháme
odstranit a sprejeři ztratí motivaci se zvi-
ditelňovat na domech v Praze 6,“ říká
starosta Tomáš Chalupa, který byl iniciá-
torem  programu a dnes jej považuje za
mimořádně úspěšný. V roce 2000, kdy
byl program zahájen a týkal se výhradně

obecních nemovitostí, nechávala radnice
na své náklady jednorázově odstranit 48
tisíc metrů čtverečních pomalovaných
ploch ze všech obecních domů v Praze 6.
Nyní poničených ploch výrazně ubylo
a jejich celkový součet v květnu je
1799 m2.

Program i pro soukromníky
Už rok po zavedení obecního programu

se ukázalo, že počet ploch pomalova-
ných graffiti poklesl, ale kresby se obje-
vovaly zejména na domech soukromých
vlastníků. Radnice jej proto rozšířila
i pro ně. „Dnes má každý soukromý ma-
jitel nemovitosti možnost přihlásit se do
antisprejového programu. S radnicí po-
depíše smlouvu, na jejímž základě může
firma pověřená radnicí do domu vstou-
pit, pomalovanou plochu odstranit a oše-
třit speciálním nátěrem,“ vysvětluje sta-
rosta s tím, že to vše probíhá na náklady
městské části. Díky programu tak není
důvod, aby sprejerské výtvory na do-

mech zůstávaly. „Vyzýváme soukromní-
ky, aby tuto možnost využili, ale nemů-
žeme oslovovat každého zvlášť. Naopak
postupně začneme využívat zákonné pra-
vomoci a pokutovat majitele domů za
poškozování vzhledu obce,“ říká staros-
ta. Radnice momentálně registruje v pro-
gramu 1613 objektů, z toho více než tisíc
je soukromých vlastníků. Dále jsou
v něm zahrnuty všechny mateřské
a základní školy. „Jenom letos již uza-
vřelo smlouvu 17 zájemců a další přibý-
vají,“ sdělil Jindřich Suk, pracovník sta-
rostovy kanceláře, který je garantem pro-
gramu.  

Sprejery čištení odrazuje
Pro městskou část to znamená, že díky

systematickému snižování počtu graffiti
postupně klesají i náklady na jejich
odstranění. Zatímco před dvěma lety při-
šlo radnici čištění na 3,2 milionu korun,
loni už stálo pouze 2,7 milionu a letos se
očekává částka ještě nižší. „Nejde pouze

o úsporu peněz spojených s čištěním
domů a antisprejerovými nátěry, jde pře-
devším o fakt, že pro sprejery přestávají
být objekty v Praze 6 zajímavými cíli,“
považuje za důležité starosta Tomáš
Chalupa. Praha 6 si podle něj zakládá na
tom, že je čistou a oblíbenou rezidenční
čtvrtí, ve které pro vandalismus v podo-
bě graffiti nemá své místo. Navíc je trasa
z ruzyňského letiště pro řadu cizinců
jakousi vstupní branou do republiky
a podle prvního dojmu si dělají obrázek
o hlavním městě. 

Na sprejery má spadeno i městská poli-
cie, která pravidelně kontroluje všechna
místa včetně těch, na která se sprejeři
rádi vracejí – dejvické nádraží, areál
vysokých škol, Babu a Petřiny. Tam se
před pár týdny podařilo zadržet sprejera
strážníkovi v civilu, který okamžitě při-
volal hlídku.  Za vandalství hrozí dopa-
deným sprejerům odsouzení k veřejně
prospěšným pracím a dokonce vězení. 

Stop graffiti po pěti letech: poničených domů výrazně ubylo

Radnice proti sprejerům dělá, co může. Zapojit se však musí také vlastníci domů.
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Už jste si také všimli? Šestka v kruhu
zasazená do rohu čtverce – to je zcela
nové logo, které od června začala uží-
vat městská část Praha 6. Stala se tak
první městkou částí, která má podob-
ně jako hlavní město Praha své vlastní
logo.

Radnice využila příležitosti, kdy měst-
ská část letos oslaví 85 let od připojení
k hlavnímu městu, a proto připravila tuto
novinku. „Doposud měla Praha 6 svůj
znak a prapor. Domníváme se ale, že
stejně důležité je i jednoduché a snadno
zapamatovatelné logo,“ uvedl starosta
Tomáš Chalupa důvody, které ke vzniku
loga vedly. „Každá dobrá firma má své
logo, podle kterého se snadno identifiku-
je a městská část takovou dobrou firmou
je,“ doplnil tiskový mluvčí radnice Mar-
tin Šalek. 

Nové logo má přispět k lepší identifika-
ci občanů s městskou částí. Postupně se
začíná objevovat na tiskových materiá-
lech radnice, úředních dokumentech,
obálkách, pozvánkách a blahopřáních.
„Radnice si nechala zpracovat  jednotný
vizuální styl, kterým bude prezentovat
všechny své aktivity,“ doplnil starosta
s tím, že v různých barevných variantách
se logo bude používat i pro jednotlivé
obecní programy jako například Čistá
šestka. „Naším cílem je vytvořit situaci,
aby lidé jednoznačně věděli, za co radni-
ce zodpovídá, co máme ve své správě,“
řekl starosta Chalupa. Logem městské
části proto budou například označena
i auta pečovatelské služby, zahradnické-
ho servisu nebo úklidové vozy. Díky
vytvoření loga se může znak městské
části užívat jen pro slavnostní příležitos-
ti. Užívání znaku na běžných věcech
bylo nepraktické z hlediska grafické
náročnosti, je  plnobarevný a každodenní
používání vyžaduje něco jednoduchého.

V jednoduchosti je krása
Aby logo plnilo svoji funkci, musí být

jednoduché a snadno zapamatovatelné.
„Tyto podmínky jsou splněny. Grafický
výraz navíc nepodléhá módním vlnám,
takže může sloužit po dlouhý čas,“ říká
zastupitel a grafik Radomír Leszczyn-

ski, který se na výběru loga podílel. Pů-
vodní nápad, aby nový vizuální styl vyt-
vořila renomovaná reklamní agentura,
padl kvůli vysokým nákladům. Radnice
se proto obrátila na ateliér docenta
Vaňka, rektora Vysoké školy umělecko-
průmyslové, a za podstatně menší pení-
ze nakoupila práce jeho studentů. „Výs-
ledkem spolupráce bylo, že jsme měli
na výběr několik kvalitních návrhů,“
říká Leszczynski. Výběr definitivního
logotypu nebyl jednoduchý, procházel
mnoha síty, byl hodnocen různě sestave-
nými skupinami i radou městské části.
„Poslední tři návrhy dostaly od devíti li-
dí stejný počet hlasů, proto jsme defini-
tivní rozhodnutí nechali na odbornících
– graficích,“ říká starosta Tomáš Cha-
lupa o návrhu,  který městská část nyní
začala používat. Výsledný výběr se
samozřejmě setkal jak s uznáním, tak
s kritikou. „Nejčastější hodnotící krite-
rium bylo “mně se to líbí” nebo “nelí-
bí”. V odborné rovině však jde spíše
o pochopení navrhovaného řešení, pod-

loženého věcnými argumenty,“ dodává
Leszczynski.

Očima autora
Vítězný návrh loga městské části Pra-

hy 6 vytvořil student čtvrtého ročníku
VŠUP Michal Kopecký. O své práci říká:
„Logo jsem postavil na průniku dvou
základních geometrických tvarů – čtver-
ce a kruhu. Spojení obou tvarů odkazuje
ke konstruktivistické a funkcionalistické
architektuře 30. let, která nalezla na
území Prahy 6 své maximální uplatně-
ní.“ Barevnost loga se odvíjí od znaku
městské části a jeho základem je modrá.
To, co zdánlivě vypadá jednoduché,
vznikalo mnohem déle. „Například šest-
ku v kruhu jsem speciálně vykonstruo-
val, není to z žádného běžného typu čís-
lic,“ říká Michal Kopecký, který má jako
student za sebou již řadu úspěchů. Je
autorem jednotného vizuálního stylu
Středočeského kraje a spolupracoval i na
viuzálním stylu pro město Brno.

Praha 6 má vlastní logo

Výstavba komerčního centra Vypich
se po dvou letech posunula vpřed.
Ministerstvo pro místní rozvoj zamítlo
odvolání  Sdružení na ochranu Břev-
nova a Ateliéru pro životní prostředí.
Ta od roku 2002 proces blokovala
s tím, že výstavba centra zapříčiní ná-
růst dopravy v lokalitě a podle sdru-
žení je v místě údajně lokalita výskytu
ještěrky obecné a slepýše křehkého.

Výstavba má nyní pravomocné územní
rozhodnutí a připravuje se dokumentace
ke stavebnímu povolení. Plánem investo-
ra je zprovoznit centrum do konce příští-
ho roku. Vedle firmy Kaufland, která zde
zřídí velkoobchod, bude část prostor také
nabídnuta k pronájmu drobným živnost-
níkům z Prahy 6. Dokumentace k územ-
nímu rozhodnutí také respektovala poža-
davky radnice na zapojení budovy do
krajinného rázu území, na výšku navrho-
vaného centra i na jeho atypické archi-
tektonické řešení.

Připravovaná stavba bude mít vliv na
oživení okolí. Její součástí bude vybudo-

vání parku s dětským hřištěm ve zdeva-
stovaném území mezi budoucím centrem
a křižovatkou Kukulovy a Patočkovy
ulice. Podle požadavků radnice Prahy 6
investor na své náklady vybuduje lávku
přes Kukulovu, díky které se propojí
pěší, cyklistické a in-line dráhy  z areálu
Ladronky s budoucím parkem. Na to
rampami naváže podchod pod Bělo-
horskou ulicí a umožní další propojení
těchto cest směrem k oboře Hvězda.
Protože velkou část zákazníků budoucí-
ho centra budou tvořit důchodci a lidé
bez aut, bylo pamatováno také na přímé
napojení centra na prostředky MHD.
V návaznosti na podchod se umístí zas-
távky tramvaje a autobusů. V areálu ob-
chodního centra budou vybudovány spr-
chy, WC a šatny pro sportovce z břev-
novské pláně. V neposlední řadě se in-
vestor zavázal opravit Mariánskou cestu
mezi kapličkami, kde vyroste nové stro-
mořadí. Stávající zástavbu od centra
oddělí protihluková zeď a pětadvacet
metrů široký pás zeleně.

Stavba centra na Vypichu
může začít
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AKTUÁLNĚ

Jako ve středověku to vypadalo jedno
odpoledne na zahradní jazykové slavnos-
ti, pořádané již tradičně na hřišti školy
Pod Marjánkou. Program byl úzce spo-
jen se „zlatou“ dobou vlády anglické
královny Alžběty I. Děti předvedly sku-
tečně krásné koncipované vystoupení ve
čtyřech světových jazycích, seznámily
více než 250 přítomných diváků s tudo-
rovskou dynastií nebo objevnými plav-
bami Francise Drakea. V dobových kos-

týmech představily hlavní hrdiny Shake-
spearových dramat a s chutí si zahrály
i závěrečnou scénu z Romea a Julie.
Nechybělo ani kejklířské vystoupení,
módní přehlídka dobových šatů, písnič-
ky a ochutnávka jednoduchých jídel ty-
pických pro Anglii, Německo, Francii
a Španělsko 16. století. 

Kdo přišel, nelitoval. Pamětníci se
shodli v názoru, že letošní setkání patřilo
mezi ta nejvydařenější.

Základní škola Pod Marjánkou
žila 16. stoletím

Hřiště zatím jen pro školu
a sportovní oddíl

Táborák na Základní škole Červený
Vrch je tradice, kterou v závěru škol-
ního roku s nadšením očekávají všich-
ni žáci i jejich učitelé. Už vědí, že
nejde o žádné opékání buřtů u ohníč-
ku, ale o veselou akci, na které se
všichni dobře pobaví. Pro mnohé je
také přehlídkou toho, co šikovní spo-
lužáci dokáží předvést. V programu
účinkovalo přes sto dětí.

Letošní program s podtitulem „Setkání
s pohádkou na Červeném Vrchu“ byl
spojený s dvoustým výročím narození
světoznámého pohádkáře H. Ch. Ander-
sena. Ředitelka školy Jana Matoušková
přivítala přítomné budoucí prvňáčky,
kteří jsou každý rok na slavnost přizváni.
Jim a současným prvňáčkům bylo urče-
no loutkové divadelní představení pohád-
ky ve školní jídelně. Pohádku o Šípkové
Růžence dětem připravili manželé Jan
Přeučil a Eva Hrušková.

Poté se celý program přesunul na hřiště
a pokračoval „Cestou s Andersenem“ –
hraným životopisem známého spisovate-
le. Ukázky tzv. „klapek“ dětem předved-
la skupina z filmového studia Barrandov.
Skvělé taneční vystoupení „Červená
Karkulka“ předvedla skupina Echo, děv-
čata z tanečního kroužku vedeného pa-
nem Beckem ohromily své spolužáky
rokenrolem. Mezi jednotlivými vstupy
měly děti  možnost na jevišti vyzkoušet
„karaoke“. Povzbuzovali je rodiče i zná-
mé moderátorky Magdalena Reifová
a Brigita Zlámalová, které diváky pro-
vázely celým odpolednem. Exotické vy-
stoupení předvedla Elsha Riani ze 7. C,

původem z ostrova Bali, na který po zasa-
žení tsunami škola posílala finanční sbír-
ku. Rozparádění školáci se na závěr vyřá-

dili na hodinové venkovní diskotéce
a slavnostní tečku za celou akcí udělal
velký ohňostroj.

Na Červeném Vrchu se loučili se školou pohádkou

Zvláštní škola ve Vokovicích má od
června nové multifunkční hřiště s umě-
lým povrchem a venkovními stoly na
ping–pong.

Vybudováno bylo z třímilionového
grantu ministerstva školství. Škola o něj
požádala, aby získala sportoviště pro
školu a sportovní oddíl VOK, který fun-
guje při škole pod hlavičkou Svazu men-
tálně postižených sportovců. „Oddíl nav-
štěvuje přes 80 dětí z naší školy. Sport je
pro ně důležitý, ale do běžných oddílů se
těžko zapojují,“ říká vedoucí oddílu Věra
Hlavatá, která je pyšná na úspěchy svých
svěřenců na republikových soutěžích
v plavání nebo atletice. 

Rekonstruované hřiště ale přidělalo
starost cvičitelkám SK Aritma, které
v tělocvičně školy pravidelně vedou cvi-
čení předškolních dětí. „Když bylo
hezky, využívaly jsme s dětmi staré
asfaltové hřiště za školou. Hřiště je nyní
uzamčené a celý červen jsme musely
zůstávat v tělocvičně,“ říká cvičitelka
Šárka Vedralová. Klub Aritma platí škole
za tělocvičnu a hřiště bezplatně užívalo
se souhlasem ředitele Hudose. Režim se
nyní změnil. „Škola hřiště pronajímá na-
šemu oddílu VOK. A my si na sebe také
musíme vydělat,“ vysvětluje Věra Hla-
vatá, proč předškoláky na hřiště nepustí.
Zatím však nedokáže říci, kolik bude

muset Aritma připlatit a zda budou čtvr-
teční odpoledne, kdy je pravidelné cviče-
ní dětí, volná. „Až pokryjeme potřeby
školy a našeho oddílu, tak se uvidí,“ říká
Hlavatá s tím, že jasno bude koncem
září. Do té doby mají děti smůlu a ani
pak není vyhráno. „Nevím, zda si bude-
me moci dovolit za hřiště pravidelně pla-
tit. Ven s dětmi chodíme jen, když je
hezky,“ říká k tomu Vedralová.

Písničkář Wabi Daněk otevíral hřiště
Zvláštní školy ve Vokovicích.
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V místech dnešní obory Hvězdy
a plání na Vypichu se až do 16. stole-
tí rozkládal les zvaný Malejov. Patřil
spolu se vsí Libocí klášteru benedikti-
nů v Břevnově. Ten část lesa roku
1534 prodal Králi Ferdinandovi I.

Panovník zde v následujících letech dal
zřídit oboru (před rokem 1539). Sousední
klášterní les Malejov byl v následujících
dobách vykácen. Upomínkou na něj je sta-
robylý místní název – Vypich. Podle staré
lesnické terminologie znamená název
„vypíchnout“ označení stromů ke kácení.
Královská obora Hvězda, vyhrazená
panovníkovi a jeho dvoru, byla hned od
počátku ohrazena provizorním plotem.
Brzy, v letech 1541–1543, však vznikla
ohradní zeď v dodnes zachované poloze.
Původně byla proražena jen jednou bránou,
k níž vedla cesta od Pražského hradu.
Druhá brána byla zřízena asi roku 1574.
V areálu obory vznikl rybník (v severní
části pod pozdějším letohrádkem), napa-
jedla pro zvěř  a rybí sádky. Dům správce
obory (oborníka), postavený u brány smě-
rem k Liboci, je v podstatě renesanční stav-
bou z 16. století, klasicistně upravenou
(dům čp. 1.)

Arcivévoda Ferdinand Tyrolský, králův
mladší syn, pověřený funkcí místodržitele
v Čechách, dal v letech 1555–1556 v oboře
postavit letohrádek. Stavěli ho stavitelé
Pražského hradu podle plánů, jejichž auto-
rem byl sám arcivévoda Ferdinand.
Letohrádek je čtyřpodlažní budova půdory-
su šesticípé hvězdy, zkonstruované ze dvou
prostupujících se trojúhelníků. Vnitřek
letohrádku je zdoben bohatými štukatura-
mi od italských umělců i nástěnnými mal-
bami. Arcivévoda Ferdinand v letohrádku

pobýval se svou tajnou manželkou
Filipinou Welserovou, pocházející z boha-
tého, leč neurozeného měšťanského rodu. 

Jako navrhovatel projektu letohrádku se
arcivévoda Ferdinand zřejmě inspiroval
italskými vzory a znal také spisy italských
teoretiků a opevňovacích inženýrů, obsa-
hující půdorysy pevnostních staveb. Právě
Hvězda je ukázkou opevněného renesanč-
ního letohrádku. Stojí v obdélném areálu
ze všech stran obklopeném pevnou hradeb-
ní zdí. Pevnostní charakter stavby podtrhu-
je také její poloha na pískovcové terénní
ostrožně. Neobvyklý půdorys, hvězda, byl
zvolen v duchu dobového symbolismu
patrně pod vlivem tehdejších kosmologic-
kých názorů na centrální stavby a na kupo-
li jako symbol astronomického i mytolo-
gického nebe. Letohrádek Hvězda je
odborníky považován za jednu z nejosobi-
tějších staveb 16. století na sever od Alp.
V jeho opevněném areálu je však ještě
jedna významná budova. Je to míčovna,
umístěná na terase pod letohrádkem, vysta-
věná B. Wohlmutem v letech 1556–1558.
Spolu se známou míčovnou na Pražském
hradě patří k nemnoha zachovaným rene-
sančním míčovnám. 

Dnešní podoba obory se třemi diagonál-
ními cestami je výsledkem úpravy z konce
18. století. Tehdy letohrádek sloužil jako
skladiště střelného prachu a pozvolna chát-
ral. K jeho rekonstrukci arch. P. Janákem
došlo až roku 1949. Letohrádek se stal síd-
lem Muzea A. Jiráska, rozšířeného později
o expozici M. Alše. Dnes je nově restauro-
vaný letohrádek součástí památníku národ-
ního písemnictví a je v něm umístěna stálá
expozice „Minulost a přítomnost“. 

Michal Flegl

Letohrádek Hvězda stavbou připomíná pevnost

Pro potěšení oka, pro osvěžení una-
vených chodidel nebo na opláchnutí
umazaných dětských rukou, k tomu vše-
mu může sloužit nově vybudovaný ryb-
níček v oboře Hvězda. „Je to hezké,
hrozně se to tady zkulturnilo a oživilo,“
říká jedna z návštěvnic obory o místě,
kde byl původně jen mokřad. Vzhle-
dem k tomu, že potok Světluška, kte-
rým je rybník napájen, je z devadesáti
procent sycen vodou z podzemních
štol, bude jedním z nejčistších v Praze.

Rybník, který ve spodní části obory vzni-
kal postupně od podzimu, je nyní hotov
včetně okolních terénních úprav a tráva
kolem pozvolna roste. V létě přibudou
u vody lavičky a také další zeleň. Magistrát
má v plánu, že pod hrází rybníka vznikne
malé dětské hřiště. „Budou to atypické dře-
věné herní prvky, které budou dobře ladit
s okolním prostředím,“ říká Dan Frantík
z odboru městské zeleně magistrátu.

Projekt obnovy rybníka, na který ma-
gistrát vydal kolem čtyř a půl milionu ko-
run, vznikl na základě historické studie
tohoto území. Ta odhalila existenci hned
několika vodních ploch v oboře, které
postupem času vznikaly a zase zanikaly.
„Současný rybník byl vyhlouben na místě
historického rybníka zaniklého někdy
v 17. století - před zahájením stavby byly
doposud patrné  zbytky hráze,“ upozornil
Frantík. „Při stavbě jsme dbali hlavně na
dobré utěsnění dna rybníka, aby se neopa-
kovaly historicky doložené problémy
s úniky vody a s jeho následným vysy-
cháním,“ doplňuje Frantík.

Rybníček s plochou  hladiny dva tisíce
čtverečních metrů je napájen obnoveným
náhonem z potoka od studánky Svět-
luška, pod kterou je vybudován nový
rozdělovací objekt. Ten zajišťuje, aby
voda rovnoměrně zásobovala jak rybník,
tak i stávající olšinu a mokřad v jeho

těsné blízkosti. V něm se vyskytuje řada
živočichů a rostlin.

Z náhonu voda natéká do rybníka přes
kamennou kaskádu. Vody z mokřadu a ryb-

níka jsou odvedeny otevřeným zemním
korytem, které je v místě pěšiny přemostě-
no dřevěnou lávkou se zábradlím.

Do obory se vrátil rybníček

Letohrádek Hvězda je postaven na nezvyklém půdorysu šesticípé hvězdy.
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Brigita
Jakoubková

Kurzy AQUA-AEROBIKU
Cvičení šetrné ke kloubům a zádům.
Bazény: Strahov-čt, ZŠ Weberova-po

www.sweb.cz/AQUA.FIT
INFO: 604 834 323

Opravy spotfiebiãÛ provádíme
v bytech zákazníkÛ.

251 61 24 64        603 466 089
www.servis-chlazeni.cz



UPOZORNĚNÍ / ZPRAVODAJSTVÍ

10 ČERVENEC 2005

Centrum komunitních aktivit na
Břevnově, které se věnuje nespecific-
ké prevenci v komunitě Prahy 6, zača-
lo na jaře využívat zrekonstruované
prostory. S novými místnostmi se roz-
šířila i nabídka poskytovaných služeb. 

Stěžejní službou stále zůstává nízkop-
rahový klub pro mládež od 12 let.
„Nabízíme mladým lidem pozitivní al-
ternativy trávení volného času. To je nej-
lepší způsob, jak  předejít kriminalitě,
užívání drog, násilí v partách a podob-
ně,“ říká pracovnice komunitního centra
Regina Babická. Klub je otevřen každé
pondělí, úterý a čtvrtek od 15 do 19 ho-
din a v pátek od 14 do 17 hodin, a to i po
dobu školních prázdnin. „Mladí lidé mo-
hou kdykoli přijít a odejít a za účast
v klubu nic neplatí. Čas v klubu mohou
trávit hrami - stolním fotbalem a ping
pongem, na internetu nebo si jen tak po-
vídat,“ doplňuje Babická. 

Centrum letos rozšířilo nabídku kultur-
ních akcí, které pořádá v klubu Suterén.
Pokračují pravidelné Filmové večery,

v jejichž rámci mohou diváci zdarma
zhlédnout zajímavé nezávislé filmy.
Každé dva měsíce centrum nabízí pro-
story i pro realizaci výstav. Nově také
uvádí cyklus Na cestách – promítání
fotografií z cest doplněné přednáškou,
a koncerty mladých začínajících hudeb-
ních skupin.

Další činnosti Centra komunitních akti-
vit se zaměřují na komunitu Prahy 6, na
ty, kteří zde žijí, pracují nebo studují.
Patří mezi ně provoz webových stránek
www.kmen.info. Na stránkách naleznete
databázi aktivit a sociálních služeb nebo
programy kulturních zařízení V červnu
byla na stránkách uvedena do provozu
webová poradna. Další službou pro širo-
kou veřejnost je informační servis,
v rámci kterého poskytují pracovníci
centra občanům informace z psychosoci-
ální oblasti osobně nebo telefonicky
každý všední den od 9 do 17. 30 hodin na
tel čísle 242 498 334 a 777 161 133 nebo
na emailové adrese cka@kmen.info.

Do centra komunitních
aktivit i o prázdninách

Na výzvu magistrátu se Praha 6 za-
pojila do procesu komunitního pláno-
vání. Jako první se naše městská část
začne věnovat sociální oblasti.

Díky metodě komunitního plánování
se budou moci výhledově zpracovávat
materiály se zohledněním místních
podmínek a zvláštností. Vytvoří se tak
systém, který je schopen reagovat na

změny potřeb a zájem obyvatel. „Nový
systém sociálních služeb na místní
úrovni by měl odpovídat zjištěným
místním potřebám a zároveň zajišťovat,
že finanční prostředky vynakládané na
sociální služby budou efektivně využí-
vány,“ uvedla místostarostka Trnková,
která má sociální oblast Prahy 6 na sta-
rosti. Hlavní město bude koordináto-

rem procesu a zároveň zajistí služby,
které není možné zajistit z úrovně
městských částí. Proces komunitního
plánování předpokládá vznik pracov-
ních skupin, tzv. triád, ve kterých bu-
dou zastoupeny tři strany: příjemci so-
ciálních služeb, jejich poskytovatelé
a obec jako zadavatel. V současné době
na úřadu městské části probíhá sestave-

ní této triády, která by měla být v rámci
projektu „Vzdělávání úředníků komu-
nitního plánování sociálních služeb
v m. č. Prahy“ proškolena Městským
centrem sociálních služeb a prevence.
Na projekty vzniklé právě na základě
komunitních plánů bude možné žádat
i finanční příspěvky z evropských
strukturálních fondů.

Komunitní plánování zohlední místní potřeby

Policie varuje seniory!
Policie České republiky varuje před pachateli krádeží, loupeží a podvodů,

kteří se zaměřují právě na seniory. Tito často zneužijí důvěřivosti starého člo-
věka a pod různými záminkami ho okradou o peníze a jiné cennosti, jsou však
schopni použít i fyzického násilí.

Podvodníci, kteří jsou slušně oblečení, aby vzbudili v lidech důvěru, „pracují“ ve
dvojicích i větších skupinách a mohou mít s sebou i dítě. Svým vystupováním doká-
ží přesvědčit a oběť je dobrovolně vpustí do svého bytu.

Nejčastější záminky

• Pachatel se vydává za pracovníka vodáren, plynáren, energetiky nebo Telecomu
s tím, že jde zkontrolovat zařízení a nese přeplatek za služby, např. 1000,- Kč. Má
u sebe pouze bankovku v hodnotě 5000,- Kč a žádá rozměnění. Oběť pachateli
rozmění a tím ukáže, kde schovává peníze a cennosti. Pachatel je v nestřeženém
okamžiku odcizí.

• Pachatel se vydává za pracovníka zdravotní pojišťovny a nabízí zvýhodněné
pojištění či nadstandardní péči, případně za známého příbuzných nebo vybírá
zálohu na třídní sraz potomka či vnoučete. Vždy však žádá určitou finanční část-
ku jako zálohu za služby, které však nikdy nesplní a finance nevrátí.

• Pachatelé osloví svou oběť s prosbou o pomoc, vydávají se za cizince s tím, že
jejich zaměstnanec měl dopravní nehodu a oni hledají nemocnici, kde je hospita-
lizován. Oběť jim ochotně ukáže cestu a poté se nechá přesvědčit  k půjčení peněz
na opravu havarovaného vozidla. Pachatelé tvrdí, že mají pouze cizí měnu
a banka jim nemůže ihned vyměnit. Do zástavy oběti dávají  bezcenné repliky
elektroniky či určitou částku v cizí měně, před odchodem ji však nepozorovaně
vezmou zpět a peníze již nikdy nevrátí.

• Pachatel se snaží dostat do chodby domu např. pod záminkou pomoci s nákupem,
návštěvy jiných nájemníků či zapomenutých klíčů. Po vpuštění využije situace
k loupeži, často s použitím hrubého násilí proti oběti.

Několik rad jak nebýt další obětí podvodníků

• Nevpouštět do bytu ani do domu osoby, které osobně neznáme i když oni tvrdí,
že znají nás nebo naše příbuzné. 

• Pokud někdo tvrdí, že jde např. něco zkontrolovat, nebo nese přeplatek apod.,
požadovat prokázání totožnosti občanským, řidičským nebo zaměstnaneckým
průkazem a zjištěné údaje si zapsat.  Případného pachatele to většinou odradí
a raději odejde. Firmy návštěvu svých pracovníků  většinou ohlašují předem. 

• Nikdy neukazovat, kde máme uložené peníze, nic na místě neplatit, nikomu neroz-
měňovat a pokud nabízí peníze, tak je nepřebírat a nechat si je zaslat složenkou.

• Pokud již vpustíme cizí osoby  do bytu, nenecháme je ani na chvilku bez dohledu.

V případě, že přeci jen dojde k okradení,  snažit se zapamatovat si popis pachate-
le, zvláštní znamení jako jsou jizvy, tetování, náušnice, přízvuk. Zavolat policii na
linku 158 nebo 974 851 101 a v bytě s ničím nehýbat a nedotýkat se věcí, kterých
se dotýkali pachatelé. Každá vaše informace může pomoci k dopadení pachatelů.
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OZNÁMENÍ ÚŘADU M. Č. PRAHA 6

Z ÚŘEDNÍ DESKY
Umístění velkoobjemových kontejnerů
Stejně jako v loňském roce pokračuje bezplatný svoz domovního odpadu pomocí vel-

koobjemových kontejnerů, které budou postupně k dispozici ve všech oblastech Prahy
6. Kontejnery budou zaváženy v pondělí během dne (nejpozději do 14 hod.), celé
úterý zůstanou na stanovišti s případnou výměnou a ve středu dopoledne budou
odváženy. Případné informace vám podají pracovnice odboru péče o prostředí pí
Pokorná – tel. 220 189 902, a pí Hanušová – tel. 220 189 311.

29. 8.–30. 8.
1. Terronská x Albánská
2. Terronská x náměstí Interbrigády
3. Českomalínská x Juarézova
4. Krupkovo náměstí – U Kostela
5. Puškinovo náměstí x Českomalínská
6. Terronská x Verdunská
7. Čs. armády x Eliášova
8. Na Hutích x Národní Obrany
9. Dejvická x Jaselská x Čkalova
10. Kafkova x Buzulucká
11. Dejvická – nádraží
12. Na Valech x K Brusce
13. Pod Kaštany x Srbská (dle možnosti)
14. Velvarská x Kanadská – k separaci

5. 9.–6. 9. 
1. Šárecká x Na Pískách
2. Krohova x Nad Lesíkem
3. Matějská x Průhledová
4. Fragnerova x Na Ostrohu
5. Na Fišerce x Na Špitálce
6. Na Míčánce x Na Klimentce
7. Zengrova x Na Kvintusce
8. Šárecká x Mydlářka
9. Studentská x Zikova
10. Flemingovo náměstí – parkoviště
11. Velflíkova x Jugoslávských partyzánů
12. Kolejní x Zelená
13. Koulova x Čínská
14. Ve Struhách x Šestidomí
15. Ve Struhách x Jednořadá

12. 9.–14. 9.
1. V Šáreckém údolí před dům č. 84/1444
2. Jenerálka – u hospody
3. Soborská x Nad Šárkou
4. Na Kuthence x Na Čihadle
5. Na Viničních horách x Na Karlovce
6. Nad Šárkou x Na Kuthence
7. Nad Šárkou x Na Beránce
8. Na Pískách x Sušická
9. Vostrovská x Na Pernikářce
10. Vostrovská x Horoměřická
11. Tobrucká u č. 23 – k separaci
12. Arabská před MŠ – k separaci
13. V Podbabě (na chodník před č.or. 24)
14. U Dejvického rybníčku x Na rozdílu

19. 9.–21. 9.
1. Africká x Kamerunská
2. Africká x Etiopská
3. Kladenská x K Lánu
4. V Středu x Na Volánové (trafo)
5. V Nových Vokovicích x U Vokovic-

ké školy
6. Za Vokovickou vozovnou x U Kolejí
7. Evropská x Přední
8. U Silnice x Ke Džbánu
9. Vlastina x U Silnice
10. Vlastina x Častavina
11. U Kolejí x U Stanice
12. Ciolkovského č. 849 – k separaci
13. Radistů x Navigátorů
14. Kladenská x nám. Bořislavka

Sběrné dvory objemného odpadu
z domácností v m.č. Praha 6 
➡ ul. Radimova (nouzová stavba č.44 vedle usedlosti Kajetánka)

den provozní doba
Po, St 8.30 – 16.00
Ú, Čt 8.30 – 18.00
Pá, So 8.30 – 12.30

V tomto sběrném dvoře se přijímají též chladničky a nebezpečné odpady, jako jsou:
baterie - monočlánky, akumulátory, oleje a tuky (kromě potravinářských), ředidla,
staré barvy, léky, kyseliny a hydroxidy, lepidla a pryskyřice, odmašťovací přípravky
a detergeny, fotochemikálie, pesticidy, zářivky a ostatní předměty s obsahem rtuti
a zařízení s obsahem chlorfluoruhlovodíků (lednice).

➡ ul. Jednořadá 2124 (Sběrné suroviny)
➡ ul. Moravanů č. 2670 (Sběrné suroviny)
➡ areál SK Aritma Praha, Nad lávkou č.5

den provozní doba
Po, St 8.30 – 16.00
Ú, Čt 8.30 – 18.00
Pá, So 8.30 – 12.30

➡ ul. Drnovská 18 (pracoviště Pražských služeb)
den provozní doba
Po–Pá 6.00 – 14.00
St 6.00 – 17.00
So 10.00 – 14.00

Bezplatné služby sběrných dvorů jsou určeny pouze pro občany m.č. Praha 6, niko-
liv pro potřeby podnikatelů nebo firem.

Přijímá se: odpad maximálně do objemu 2 m3 v jednom týdnu od jedné osoby a to
zdarma. Např.: nábytek ,sporáky, televize a jiný objemný odpad, ve vymezeném obje-
mu listí a větve.

Nepřijímá se: jedy, výbušniny, autobaterie, barvy, farmaceutický materiál a dále sta-
vební suť, zemina, pneumatiky a tuhý domovní odpad. 

V případě, že objem odpadu přesáhne povolený limit, doporučujeme odpad
odevzdat ve sběrném dvoře v Proboštské ulici č. 1, Praha 6, který je zajištěn
Magistrátem hl.m. Prahy.

➡ Proboštská 1, Praha 6
provozní doba: Po - Pá 8.30 – 18.00, So 8.30 – 15.00

Přijímá se: objemný odpad, železo, papír, plasty, sklo, dřevo, elektrošrot, chladnič-
ky, rostlinný odpad, nebezpečný odpad – vše pro fyzické osoby trvale žijící v Praze
zdarma, pneumatiky za poplatek 25,- Kč za kus, stavební suť v množství do 500,- kg
na 1 osobu/1 měsíc zdarma. 

Další informace získáte na oddělení odpadového hospodářství odboru péče o pro-
středí. ÚMČ Praha 6 u pí. Pokorné, tel. 220189902 a na sekretariátu odboru péče
o prostředí ÚMČ Praha 6 u pí. Hanušové, tel. 220189311.

ÚŘAD MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA 6 
nabízí opakovaně (mimo výběrové řízení) k pronájmu

nebytový prostor na adrese Dr. Zikmunda Wintra 432/8
rozloha: 19 m2, 1. NP
kolaudační stav: garáž
způsob využití: POUZE V SOULADU S KOLAUDAČNÍM STAVEM
vybavení: elektro
nutné úpravy: stav dobrý
Nabídka musí obsahovat:
• nabízenou výši nájemného v Kč/m2/rok (bez DPH), u garáží a garážových stání

bude k částce účtována DPH ve výši 19 %, u ostatních nebytových prostor bude
účtována pouze plátcům DPH

• oprávnění k podnikatelské činnosti v oboru (výpis z OR nebo ŽL) v případě
záměru využívat NP k podnikání 

• předpokládanou výši investic k úpravě nebytového prostoru
• cizinci doloží doklad o pobytu na území ČR

P R O H L Í D K U Vám umožní po dohodě správní kancelář : CENTRA a. s.,
Kafkova 15, 160 00 PRAHA 6, č. tel. 224 320 430, 224 311 897.

Informuje: Václav P Á T E K, vedoucí OSOM 
O výsledku nabídkového řízení se informujte na tel. 220 189 705 

Prázdninový provoz mateřských škol - léto 2005 
V červenci a srpnu budou v provozu následující mateřské školy:
týden MŠ úplata za týdenní pobyt (Kč)

4. 7. a 7.–8. 7. MŠ Juárezova 50,-
11. 7.–15. 7. MŠ Tychonova 100,-
18. 7.–22. 7. MŠ Parléřova 100,-
25. 7.–29. 7. Waldorfská MŠ 100,-
1. 8.–5. 8. MŠ Jílkova 100,-
8. 8.–12. 8. Fakultní MŠ 100,-
15. 8.–19. 8. MŠ Volavkova 100,-
22. 8.–26. 8. MŠ Sbíhavá 100,-
29. 8.–31. 8. provoz ve všech MŠ
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Dětský den Prahy 6 – cirkusová zábava

Na Petynce byla po celý den hlava na hlavě. Děti využily možnost koupání zdarma.

Jeden z nejzábavnějších dnů před za-
čátkem prázdnin strávily děti z Prahy 6
na koupališti Petynka, které bylo celý
den zdarma otevřeno hlavně pro ně.

Ve velkém cirkusovém šapitó se od do-
poledne střídaly nejrůznější programy,
které měly společné téma: šašci, klauni,
kašpaři. Klaun Bulbo zahájil program
představením Kvak a Žbluňk. Rudi Har-
den ohromil dětské návštěvníky balanco-
váním se sklem, akrobatickými kousky,
chozením po provazu a žonglováním,
které se ve své žonglérské dílně snažil
naučit každého, kdo o to požádal. Bub-
blestheatre Václava Strassera předvádělo
obří mýdlové bubliny, které si děti také
mohly zkusit samy vyfukovat. Ve výt-
varné dílně vyráběly šaškovské čepice.

Na sedmi stanovištích soutěžily v cir-
kusových dovednostech – chůzi na chů-
dách nebo po špalkách, házení kroužků
nebo skákání přes provaz. Koníček Jerik
vozil neúnavně děti po koupališti.

Celkové pořadí nejlepších škol
v soutěži O Pohár Prahy 6

1. ZŠ Benita Juáreze 185 bodů
2. ZŠ Petřiny-jih 172 bodů
3. ZŠ Dědina 110 bodů
4. ZŠ Emy Destinnové 81 bodů
5. ZŠ Na Dlouhém lánu 77 bodů

Během odpoledne vyhlásil starosta
Tomáš Chalupa vítěze soutěže „O Po-
hár Prahy 6“. Po dvou letech snažení
jej získala ZŠ B. Juáreze.

„Máme s dětmi radost, že se nám to
konečně podařilo,“ řekla spokojená ředi-
telka Maja Bihelerová. Škola Petřiny-jih,
která pohár neobhájila, nesmutní. „První
místo by bylo lepší, ale náskok školy
v Bílé nebyl tak velký, příští rok zase
vyhrajeme,“ slibuje ředitelka školy na
Petřinách Milena Kořeňová.

DDM uspořádalo soutěže ve 21 spor-
tovních disciplínách, kterých se zúčast-
nilo celkem  4 a půl tisíce dětí z 21 škol
v Praze 6 a 806 dětí ze tří škol Prahy 17,

které se do soutěže o Pohár pravidelně
zapojují.

V atletice proběhly 3 soutěže. Volejbal
zahrnoval soutěž šestek i beachvolejbal.
Děti od 1. do 9. třídy mohly soutěžit ve
ve florbalu, fotbalu, šachu, šplhu, pře-
spolním běhu, jízdě na koloběžkách
a aerobiku. V házené, plavání, stolním
tenisu, futsalu, přehazované, basketbalu
vybíjené, volejbalu, softbalu, in-line
bruslích, přetahu lanem a nohejbalu
v jedné až třech věkových kategoriích. 

Radnice Prahy 6 pomáhá financovat
pronájmy a úhradu odměny rozhodčím
ve sportech, na které nestačí síly žáků
nejstarších ročníků nebo jejich učitelů.
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Pestrou nabídkou hudebních stylů
a žánrů přilákal návštěvníky Hans-
paulský hudební festival. Ten letos již
popáté zorganizovala ZŠ Hanspaulka.
Na blízkém hřišti Sokola se sešli milov-
níci hudby všech věkových kategorií.

Zatímco děti do rytmu poskakovaly
u pódia, jejich rodiče v klidu posedávali
ve stínu a užívali si muzikou nabité odpo-
ledne. Jako první zahájila program hard-
corová skupina Goro, kterou si poslucha-
či s předstihem sami vybrali v interneto-
vém hlasování. Balkánskými rytmy zau-
jala skupina Green Smatrol, po nich vys-
toupili Exit Orchestra, Původní Bureš
a Jarabáci, koncert uzavřeli funky hudbou
Running Sushi. „Festival tradičně dává
prostor začínajícím nebo méně známým
kapelám. Snažíme se nabídnout různé
styly,“ říká Ondřej Bárta, učitel z Hans-
paulky a jeden z organizátorů.

„S nápadem pořádat festival přišli před
pěti lety žáci naší školy a my jsme jim
pomohli. Od té doby si festival získává
čím dál více příznivců,“ dodává ředitelka
školy Marie Pojerová s tím, že díky festi-
valu se na hřišti setkávají bývalí žáci
školy, zvou sem svoje spolužáky, berou
s sebou svoje děti. Letos se festival musel
obejít bez stále populárnějších TataBojs,
kteří bývali ozdobou festivalu.

Zpestřením odpoledne byla tombola,
do které věnovalo zajímavé ceny na
sedmdesát obchodníků z Prahy 6. Lístek

do tomboly byl zároveň dobrovolným
vstupným a stál 50 korun. „Výtěžek
z akce věnujeme Pomocné škole
v Rooseweltově ulici. Za něj si nakoupí

některé speciální pomůcky,“ říká ředitel-
ka Pojerová. Akci podpořila radnice,
která přispěla na zaplacení zvukaře
a půjčení podia.

Hanspaulkou zněla hudba

Původní Bureš, skupina z Prahy 6, byla jednou z šesti účinkujících na festivalu.
Všechny kapely hrály zadarmo.

Na festivalu se sešli příznivci muziky
snad všechny věkových kategorií.

Rekonstrukce Ladronky jde do finá-
le.Slavnostní otevření opravené used-
losti na Břevnovské pláni je plánováno
na začátek září, nicméně již během
prázdnin zde budou mít sportovci mož-
nost uhasit žízeň a zahnat hlad.
Společnost Groovy brigade, která se
stala novým provozovatelem Ladronky,
částečně zahájí provoz od 20. července.

„Pro návštěvníky bude otevřeno občer-
stvení, kde si mohou dát pivo, limonádu
nebo něco z lávového grilu,“ říká majitel
společnosti Karel Šilhan z Prahy 6. Sli-
buje, že jídlo ani pití rozhodně nebude

předražené, pivo by mělo stát asi pěta-
dvacet korun. K okénku se bruslaři dos-
tanou po chodníčku, aniž by se museli
vyzouvat z bruslí. Lidé již také budou
moci posedět na zahrádce vedle dětského
hřiště. Návštěvníky areálu zajisté potěší,
že společně s občerstvením budou zpro-
vozněny i toalety. V létě zároveň již zač-
ne fungovat  půjčovna sportovního vyba-
vení. „K dispozici budou in-line brusle,
kroket, petanque, ale i sítě a míče na no-
hejbal. Ten si lidé mohou zahrát na dvou
hřištích vedle Ladronky,“ doplňuje Karel
Šilhan.

Přemýšlíte, zda strávit odpoledne
v aquaparku Petynka a bojíte se, že je
plné lidí? Není nic snazšího, než se při-
pojit k internetu, podívat se na jeho
webové stránky a zjistit počet náv-
štěvníků, teplotu vzduchu, teplotu vo-
dy i počet obsazených skříněk.

Takto jednoduše to půjde již během
prázdnin, až budou na koupališti nainsta-
lovány dvě kamery – jedna u tobogánu
a druhá bude monitorovat situaci v areá-

lu. Obraz budou kamery snímat během
otevírací doby a on-line se bude přenášet
na stránky koupalistepetynka.cz.

To celé je možné díky tomu, že se kou-
paliště Petynka stane prvním místem
v Praze 6, kde bude možný bezdrátový
přístup na internet pomocí WiFi techno-
logie. Připojení bude velmi kvalitní. Je
možné, že časem s sebou lidé začnou no-
sit na koupaliště notebooky a budou si
moci spojit práci se zábavou.

Koupaliště Petynka bude
mít WiFi připojení

Na Ladronce se otevře
občerstvení již v létě
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N A B Í D N ù T E ! ! !
VyuÏijte na‰ich 11let˘ch zku‰eností 

a obraÈte se na ná‰ profesionální t˘m.

PORADENSTVÍ ZDARMA
NEURA, s. r. o. – REALITNÍ KANCELÁ¤

U Písecké brány 22/255 
Praha 6-Hradãany

www.neura.cz 

Tel.: 224 324 050
224 312 260

STK � EMISE
H O R O M ù ¤ I C E

BEZ 

OBJEDNÁNÍ

� motocykly � osobní � nákladní � autobusy � traktory � IDV – dovozy, pfiestavby

Suchdolská ul.
252 62 Horomûfiice

PRAHA–ZÁPAD, na hranici Prahy 6

po–pá 6.15–18.00 so 8.00–12.00

SLEVY pro drÏitele
ZTP, auto‰koly, TAXI,
záchr. sluÏbu

V areálu moÏnost
ãerpat PHM (benzin
speciál, natural, naftu),
prodej produktÛ ÖMV,
komplexní sluÏby
autoservisu

� 220 970 079, 220 970 080
www.jistab.cz
stk@jistab.cz

ÚKLID domÛ, chodníkÛ,
kanceláfií, bytÛ, objektÛ po rekon-
strukci, vyklízení, ãi‰tûní kobercÛ
a dal‰í úklid spolehlivû zaji‰Èuje
firma CHRPA     tel.: 224 914 001

www.chrpauklid.cz
teletext TV NOVA str. 610/1

REALITNÍ AGENTURA

KOMERâNÍ PROSTORY – BYTY – RODINNÉ DOMY
âINÎOVNÍ DOMY – CHATY, CHALUPY

RESTAURACE, HOTELY – USEDLOSTI – POZEMKY
169 00 Praha 6-Bfievnov, Patoãkova 1953/45
Tel.: 233 357 071, 233 352 063, 220 515 440

Mobil: 602 361 733, fax: 220 514 576
E–mail: info@solork.cz 

Internet: www.solork.cz www.pozemky.cz

nákup, prodej, pronájem

firma ·IML
MALOVÁNÍ, LAKOVÁNÍ

VâETNù ÚKLIDU
Malé i velké zakázky

Rozpoãty a konzultace zdarma
Tel.: 241 493 633, 603 501 166

V˘roba, montáÏ, zaãi‰tûní.
Rozpoãty a konzultace zdarma.

Tel.: 241 494 620, mobil: 603 485 331
Fax: 241 494 620, mobil: 777 291 927

F I R M A  · + M
provádí práce

MALÍ¤SKÉ, LAK¯RNICKÉ
Instaluje PLASTOVÁ OKNA a DVE¤E.

EEG BIOFEEDBACK 
Psychoterapie � Neurologie

NÁPRAVA LEHK¯CH MOZKOV¯CH
DYSFUNKCÍ, 

PORUCH KONCENTRACE, UâENÍ, ¤EâI,
ENURÉZY, SPÁNKU, ÚZKOSTI, 

BOLESTI, ZÁCHVATÒ ATD.
Evropská 94, Praha 6

Tel./fax/záznam.: 233 320 499
nebo 602 224 961

E-mail: biofeedback@vol.cz
www.eegbiofeedback.cz

V
˘
r
o
b
a 

a 

m
o
n
t
á
Ï

ÎALUZIE– FIRMA STÍN – v˘roba a montáÏ 
� HLINÍKOVÉ – od 190 Kã/m2 – lamely 25 mm a 16 mm
� ISSO – na plastová a eurookna
� ATYPICKÉ
� VERTIKÁLNÍ látkové – lamely 89 mm a 127 mm
� PLASTOVÉ shrnovací dvefie
� âALOUNùNÍ dvefií 
� SÍTù proti hmyzu

SLEVA 
Z MONTÁÎE 20 %

O b j e d n á v k y :  2 3 5  3 2 1  6 0 3 ,  6 0 3  3 0 5  2 1 1
M N O Î S T E V N Í  R A B AT Y  –  V Y M ù ¤ E N Í  Z D A R M A

KU¤ÁCI - ODVYKNETE!

Tel: 224 214 617, 604 207 771
Praha 1, SenováÏné nám. 6/1464, 3. patro 

„PODPÒRNÉ PROGRAMY
- AÎ 90% ÚSPù·NOST”
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OCHUTNATI
1. DÍL

TAJENKY
OBÎIVNOUT

âÁST
OBLIâEJE

¤ÍM.
âÍSLO 49

MALÉ
ZÁVùRY

RUâITELKA
ZA SMùNKU

âERSTVÁ
ROZDÍLNÉ

(SLOV.)
SPZ OKR.
KLADNO

NÁHODNù
VOLIT

2. DÍL
TAJENKY

PESTR¯
PAPOU·EK

NÁPOVùDA:
ENDO, ESCHE,
NEAR, ONDO,
SIT, STYLO

CIZOKRAJ-
N¯ STROM

KOVOV¯
PRVEK

INICIÁLY
HEREâKY

LOREN

OBEC
S VùTRN¯M

ML̄ NEM

B¯V. FOTB.
ROZHODâÍ
HUDEBNÍ

STYL

UVNIT¤
(SLOV.)

PÁN
V MALAJSII

3. DÍL
TAJENKY
POT¤EBY
LYÎA¤E

MÍRA
D¤EVA

SOUPE¤

CHORVAT.
OSTROV

MOHUTNÁ
âELÍâKA

HLÍSTI
·RÁMKOVO

MùSTO

¤ÍMSKÁ
âTY¤KA

LU·TùNINA
NEZNÁLKOVù

CTITEL
MOKU

ZESILOVAâ
ZÁ¤ENÍ

BùH KONù

âÁSTEâKY
DRUH

POKRMU
HOUBA

¤ASIT
SNÍST
(KNIÎ.)

EVROPANKY
¤ÍMSKÉ

âÍSLO 505
USEKNOUT

VOJENSKÉ
TVARY

PRACOVNÍ
STÒL

ZVùSTO-
VATEL

FRANC.
MALÍ¤

âÁSTI
NÁDOB

SFOUKAT

VELIKOST
PÍSMA

LIDSK¯
VELÍN

ZÁCHRANA

NÁBYTEK
SÍLA

OSOBNÍ
ZÁJMENO

NIâÍCÍ
OHE≈

ROZKAZ

DRUH
LÁTKY

HUSITSKÁ
ZBRA≈

EVROPAN

VÁHAV¯
SOUHLAS

MAL̄  KÒ≈
BAKLAÎÁN

V¯DEJ
PENùZ

OBILNINA

ST¤ELNÁ
ZBRA≈

OBRACET
PLUHEM

P¤ÍBUZNÁ
DELFÍNA

CHEM. ZN.
ERBIA

Z TKANÉHO
MATERIÁLU

BYTÍ
CHLOUPEK

P¤ÍBUZN¯
(ZAST.)

NADMùRNù
JÍST

INICIÁLY
TEXTA¤E

ÎÁKA
KIOSEK

DENTIF.
âÍSLO

PRO DANù

TùLESO

SMYSL
(ZAST.)

NORSK¯
JEZDEC

PO¤ADÍ
FRANC.
PERO

DRAVEC
KOPIE

DùTSK¯
POZDRAV

STANISLAVY
SPORT.

ZKRATKA

SPZ OKR.
ÚSTÍ N. L.

·IROKÁ
PLOCHA

EVROPAN

100. LAË.
LATINSKÁ

P¤EDLOÎKA

·PANùLSK¯
SOUHLAS

4. DÍL
TAJENKY
INICIÁLY

PATRASOVÉ

SÁZKOVÁ
OTÁZKA

CITOSLOVCE
SMÍCHU

NùMECKY
JASAN

POVALEâ
B¯VAL̄

JAPONSK¯
GYMNASTA

DRUH
RYBY

ANGLICKY
BLÍZKO

DRUH
MOT¯LÒ

VZÍT (LÉK)
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www.cityselfstorage.com

Pankrác: pankrac@cityselfstorage.com 800 10 44 44

Holešovice: holesovice@cityselfstorage.com 800 10 10 02

VÁŠ BEZPEČNÝ SKLEP
Jedete na dovolenou 
a chcete cennosti a drahé věci bezpečně uložit?

Potřebujete uskladnit kola či zahradní techniku?

Budete v létě rekonstruovat byt nebo dům?

City Self-Storage

BYDLENÍ PRO VAŠE VĚCI
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TÉMA

V průběhu let jsem si vždy se zájmem
pročítal články o podzemních garážích,
které vyjadřovaly oficiální postoj MČ
Prahy 6. V představované podobě šlo
vždy o řešení sice drahá, ale pro řadu
občanů lákavá. Rád bych proto upozor-
nil na zkušenost OS Wuchterlova. Nijak
ovšem nezpochybňuji, že organizace par-
kování ve velkoměstě je složitý problém.

MČ Praha 6 si, podle slov bývalého
i současného starosty a podle slov setr-
valé místostarostky, za svůj pilotní pro-
jekt podzemního parkování zvolila pro-
stranství Wuchterlova – Kafkova, které se
v roce 1997 otevřelo po zbourání přízem-
ního objektu bývalé základní školy. Čtyři
roky poté, kdy se nedělo vůbec nic a byla
jen zřízena „provizorní“ betonová par-
kovací plocha, se část nespokojených
občanů rozhodla založit sdružení, které
by se zasadilo o polyfunkční využití
veřejného prostranství s parkovou úpra-
vou, jak je uvedeno v závazném územním
plánu. Městská část park podmínila
výstavbou podzemních garáží pod ním,
s čímž občanské sdružení souhlasilo,

budou-li garáže sloužit lidem a firmám
z nejbližšího okolí a ubudou-li parkovací
místa na povrchu. První požadavek vede-
ní městské části přijalo, druhý odmítlo
s tím, že parkovacích míst je stále málo.
V každém případě v roce 2004 proběhlo
řízení o umístění stavby a podle informa-
cí úřadu je dnes celá stavba technicky
zajištěna. Technicky možná ano, ale ani
po osmi letech se nic neděje a přestože
zastupitelstvo na letošní rok schválilo 50
miliónů na zahájení výstavby garáží (cel-
ková částka byla odhadována kolem 80
miliónů), dodnes nezačalo ani stavební
řízení. K dovršení všeho je provizorní
parkovací plocha od počátku roku 2003
nepovolenou stavbou a Úřad m.č. je tak
sám příčinou i protektorem porušování
zákona!

Za tohoto stavu se Rada MČ  rozhodla,
nikoli dodělat jednu věc a ověřit si tak
reálie podzemního parkování, jak by
velel zdravý rozum průměrného hospo-
dáře, ale naopak vynaložit velké částky
na projektovou dokumentaci podzemních
garáží v nových lokalitách (Velflíkova

6 miliónů, Puškinovo náměstí 9 miliónů).
Tato místa tak mají nyní „naději“ stát se
dalším dlouhodobým experimentem
v naší čtvrti. Jsou na tom ovšem o to hůř,
že zatímco garáže a park by lokalitě
Kafkova-Wuchterlova mohly – alespoň
v původně slibované variantě – pomoci,
protože hůř než dnes už to vypadat nemů-
že, nově vyhlédnuté lokality by nejprve
přišly o klid, dětské hřiště, vzrostlé stro-
my a trávníky. Trávník lze sice nahradit
snadno, ovšem stromy by později byly
vysázeny mnohem horší, neboť vrstva
zeminy nad podzemními garážemi nikdy
nedovolí zakořenit kvalitním druhům.

Nic proti podzemnímu parkování.
Pokud si je občané zaplatí (proč by to ale
dělali, když na povrchu parkují sice
s potížemi, ale zdarma), pokud překona-
jí, že na své auto neuvidí a pokud se
naučí vystupovat třeba o půlnoci do
veřejně přístupného, leč skrytého prosto-
ru dvě patra pod zemí, bude odstavení
automobilů z ulic jistě dobrý počin.

Mohu ale ubezpečit všechny, ať jejich
zastánce či odpůrce, že další generace

mrňat na dětském hřišti na Puškinově
náměstí v klidu vyrostou, protože od
tohoto vedení městské části se stejně žád-
ného řešení nedočkají. Těm, kteří by se
přesto těšili, ovlivněni předvolebními
programy a působivými architektonický-
mi modely, mohu doložit, že zatímco nám
původně vedení městské části slibovalo
odvětrání garáží nad střechy domů, nyní
počítá s vyvedením ventilace 3–4 m nad
povrch! Kdyby vám tedy radní slibovali,
že se vše na povrchu vrátí, nevěřte jim
ani slovo.

Po všech zkušenostech navrhuji začít
zcela jinde - od zpoplatněných rezidenč-
ních zón. Je to nemilé, ale zdarma se
mohlo parkovat, když se auta na ulice
vešla. Teprve poté totiž bude zájem
o podzemní garáže a pak také vznikne
poptávka a nabídka vhodných lokalit. Je
to ovšem řešení tak nepopulární, že si to
politické strany do předvolebních pro-
gramů určitě nedají. Proto žádný výsle-
dek nečekejme.

Martin Vidlák
o.s. Wuchterlova, květen 2005

Téma: podzemní garáže

Do prostoru Kafkova – Wuchterlova
připravuje MČ podzemní garáže
s úpravou povrchu, s vodní kašnou,
shromažďovacím prostorem a dvoji-
tou alejí s parkovou úpravou. Celé
zařízení má kapacitu 116 parkovacích
míst vč. úpravy přilehlých komunikací
a chodníků, prostoru Svatovítská –
Václavkova – Dejvická, bude stát cca
80 mil. Kč a práce by se měly zahájit
již v letošním roce.

V současné době je k dispozici doku-
mentace ke stavebnímu řízení (termín
podání vč. projednání  je 30. 6. 2005). Za
předpokladu, kdy neočekáváme odvolání
účastníků ve stavebním řízení, je záměr
získání stavebního povolení, výběr doda-
vatele a zahájení stavby v letošním roce
reálným záměrem.

Proč je tento projekt nazýván pilotní?
Je to první zařízení tohoto charakteru, a
tudíž se řeší investorsko-finanční model
realizace a provozování garáží. Původní
záměry s prodejem zařízení po jednotli-
vých kójích, přes spolupráci se soukro-
mými investory realizujícími a provozu-
jícími  tato zařízení, až k investorství MČ
P6 v tomto projektu, to je cesta, kterou
prošla příprava projektu za poslední ro-
ky. Stejně tak z hlediska finančního od
soutěží na investory přes záměr příspěv-
ku 100 tis. Kč na jedno místo až po dneš-
ní realitu financování celého zařízení

v rámci kapitálových výdajů rozpočtu
MČ P6. Je skutečností, že tento druh
zařízení tj. podzemní garáže v souvisle
zastavěných územích bez další možnosti
využití parteru či nadzemní části pro
komerční účely, není ve městě běžně rea-
lizován, a to právě z výše uvedených
důvodů nevyřešení financování této stav-
by. Při rostoucím stupni automobilizace
ve městě se však ukazuje nezbytná měst-
ská investice do těchto zařízení. Zároveň
se zdá být logické, že tyto investice
musejí předcházet restrikčním zásahům
v území, zpoplatňování zón a omezování
stání, neboť nejprve musí vzniknout
nabídka těchto míst, a pak lze nastolit
regulaci a omezení dopravy v klidu.

Závěrem pár vět k dopisu pana
Martina Vidláka z OS Wuchterlova.
Jeho dopis, v němž je i řada drobných
nepřesností, obsahuje jednu podstatnou
pravdu. Ano, městská část skutečně 8 let
hledala partnery, vypisovala veřejná
výběrová řízení a oslovovala partnery
v naději, že získá ekonomicky přijatel-
nější model financování tohoto projektu.
Kritický stav automobilizace ve městě
však přinutil obecní správu začít finan-
covat tato zařízení z obecního rozpočtu,
tj. z peněz nás všech. A lze předpokládat,
že zařízení Kafkova – Wuchterlova nebu-
de jediné, skutečně se již připravují další
objekty v Podbabě, Velflíkově ul. i zmí-

něném Puškinově náměstí. Omyl s výší
vynaložených prostředků na přípravu
vyplývá z chybného čtení rozpočtu měst-
ské části, což panu Vidlákovi nevyčítám.
Ale je na první pohled patrné, že čísla
jsou nereálná.

Co říci závěrem pozitivního? Sám se
osobně těším na chvíli, kdy se výše zmí-
něný prostor promění na „Náměstíčko“ s
pražskou mozaikou, kdy se zazelenají

zástupy vysazených stromů, kolem kte-
rých budou prstence laviček, na které
usednou první znavení občané poslou-
chající bublání vodní kaskády v ose
náměstí tzv. „francouzského střihu“. Tam
bych rád (za necelý rok a půl) pokračoval
v tomto distančním dialogu o vztahu
města, auta a člověka.

Ing. arch. Bohumil Beránek
vedoucí OÚR

Jak to vidí radnice

Bydlím v blízkosti Puškinova náměstí.
O víkendu jsem ve schránce nalezl leták,
v němž se představuje nová občanská
iniciativa proti vzniku podzemního par-
koviště na Puškinově náměstí a žádá
podporu občanů. I když si vážím zájmu
občanů o věci veřejné a ctím úsilí, ve-
doucí k prosazování občanských zájmů,
rád bych v tomto případě vyjádřil i záj-
my jiné části občanů a podpořil projekt
radnice. 

Jsem rád, že radnice neuhýbá před
řešením bolestivého a dlouhodobého
problému stále se zhoršujícího nedostat-
ku parkovacích míst, který je zejména
v oblasti ulic Terronská-Verdunská-
Rooseveltova-Čs. armády-Dejvická neú-
nosný. I já jsem byl zpočátku poněkud
zaskočen radikálností myšlenky vybudo-
vat podzemní parkoviště pod parkem

a dětským hřištěm; po prostudování pod-
kladů a dosavadních projektů radnice si
však projekt získal mou podporu: tomu,
kdo sleduje dění na Praze 6 souvisleji, je
patrné, že radní vždy prokázali velkou
péči o zachování a zkvalitnění zelených
ploch, a zároveň, že k takto velkým pro-
jektům - po hořkých zkušenostech před-
chozích období - přistupují po zralé úva-
ze a ověření různých alternativních scé-
nářů. 

Rád bych vyjádřil radnici podporu
a přání, aby se podařilo přínosy projektu
podzemních garáží na Puškinově náměs-
tí vysvětlit občanům, doladit jej pokud
možno podle jejich oprávněných připo-
mínek a - co je nejdůležitější - celý pro-
jekt uskutečnit.

Hynek Krátký
obyvatel Prahy 6

Podzemní garáže podporuji

Podzemní garáže - politika nesplněných slibů
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vzorková prodejna:
OD – DELVITA (·árka)

Evropská 695, Praha 6
Tel./fax: 235 364 077

602 443 029

ZAKÁZKOVÁ V¯ROBA
NÁBYTKU
VâETNù MONTÁÎE
pfiedsíÀové stûny
loÏnice, kuchynû
ob˘vací stûny
televizní stolky
botníky
nízké ceny
prvotfiídní kvalita
nezávazné konzultace
poradenství zdarma
splátkov˘ prodej

VESTAVùNÉ SK¤ÍNù NA MÍRU
rámy posuvn˘ch dvefií v dezénech: dub, buk,
tfie‰eÀ, ol‰e, hru‰ka, borovice, ofiech...

STANLEY

STANLEY

Maãát

Maãát

pfii podpisu objednávky

s leva 5 %

z celkové ceny 

zakázky

kontaktujte: A. Janko
tel. spojení: 602 682 267

Osmnáctiletý Michal Kopecký
z Prahy 6 a jeho o sedm let mladší
sportovní partnerka Kristýna Ful-
ková, kteří trénují v pražském klubu
KP Praha, se stali Mistry České re-
publiky v akrobatickém rock and
rollu v kategorii C. Mistrovství probě-
hlo v červnu v Děčíně. Pro Kopec-
kého je to první získaný titul po osmi
letech intenzivního tréninku a zá-
vodění. Radost z úspěchu má i jeho
otec, také bývalý závodní tanečník,
který se prosadil i na zahraničních
soutěžích. Michal Kopecký nám svěřil
své dojmy krátce poté, co se s titu-
lem vrátil do Prahy. 

Jaké jsou bezprostřední pocity po vy-
hlášení na stupních vítězů a všech těch
gratulacích?

Je to úžasný a neopakovatelný pocit.
Akrobatický rokenrol je fyzicky i psy-
chicky úžasný sport. Po soutěži (mistrov-
ství) jako byla tato, převládá neuvěřitel-
ná únava, neposlouchají nohy, srdce buší,
člověk chce křičet, smát se, ale určitě ne-
usne. Víte, republika má několik opravdu
dobrých párů a bytostně záleží na kaž-
dém detailu. Hodně nám pomohli diváci,
kteří vytvořili skvělou atmosféru. 

Co předcházelo zisku titulu, jak dlou-
ho jste se připravovali?

Trénuji osmým rokem, pět dnů v týdnu,
dvě až tři hodiny denně. Vlastní příprava
sestavy, to znamená choreografie, výběr
muziky a dresů, trvá kolem jednoho
roku. Po tomto čase může pár jet na prv-
ní závody. Výsledek na těchto závodech
ukáže, jak na tom dvojice ve skutečnosti
opravdu je. Na závodech hraje velkou
roli stres a tréma a každý tyto faktory
zvládá jinak.

Například? 
Neúspěch někdy končí hádkou a právě

v těchto momentech se pozná, jak vypa-
dá pár uvnitř, jestli své rozpory nezvlád-
nou, tak se pár rozpadá a celý koloběh se
opakuje. Jiná a více nešťastná cesta je
zranění. Tak například v mém případě to
bylo šest partnerek (to je hrozné číslo, to
jsem ani nečekal), no ale u bráchy, který
tancuje v jiné kategorii, to byly čtyři.

Kolikrát jste chtěl skončit?
Asi ještě nikdy… Tohle se musí dělat

srdcem, není to o tom, to nadřít. Na par-
ketu se to pozná, buď máte radost oprav-
du, nebo to hrajete, ale tím pádem se
uvnitř trápíte a to se projeví… Ale ono to
celé není jen o páru, kolem je celá spous-
ta lidí, bez kterých by to naprosto nešlo.
Těm patří ten úspěch také a já i má part-
nerka jim za to moc děkujeme. Zvlášť
trenérům Vasilovi a Janě. 

Rokenrolový mistr
je z Liboce
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VOLNÁ CHVÍLE

Šestnáct hráčů baseballového druž-
stva z DDM Praha, kteří trénují na
Kotlářce, se prosadilo na turnaji ve
Francii. Na pozvání družstva Huskies
z města Rouen, které leží asi sto kilo-
metrů severozápadně od Paříže,
odjeli mladí hráči na turnaj s názvem
Turnoi International Minimem de
Rouen. Turnaje se zúčastnili kromě
družstva Kotlářky a Huskies také hráči
Paris-Ill, výběr Paříže a Tornados, klu-
ci z německého Mannheimu. 

Ještě před turnajem skupinu sportovců
přijali radní departmentu. Zdravici sta-
rosty Prahy 6 Tomáše Chalupy městu
Rouen a departmentu Seine Martime
přečetl Oskar Polz. Reprezentativními
dárky připomínajícími Prahu 6 radní za-
štítili nově vzniklé sportovní přátelství.

A jak probíhalo sportovní klání? Bylo
napínavé. V prvním utkání porazila Kot-
lářka německé Tornados, o hodinu poz-
ději remizovala s velmi silným soupeřem
Paris-Ill. Závěrečný sobotní zápas
s hráči hostitelů končil smírným výsled-

kem 2:2. Druhý den turnaje začal boji
o postup do odpoledního finále. První
proti třetímu, Mannheim proti Paříži, se
štěstím zvítězili kluci z Tornados. Druhé
semifinále s přehledem vyhrála Kotlářka.
Přes nepřízeň počasí byly při finále tribu-
ny obsazené diváky. Jméno po jménu
vbíhají do hřiště hráči Kotlářky, po nich
hosté z Tornados. Modří z Prahy proti
bílým z Mannheimu. Zápas je velmi vy-
rovnaný, bod po bodu přibývá na obou
stranách. Poslední hra v poli, kdy je třeba
uhájit skóre 5:5 před závěrečnou dohráv-
kou se zdařila. Následuje dohrávka při
které je třeba získat vítězný bod. Nas-
tupuje pálkař a odpalem se dostává na
metu, druhou a třetí „krade“. Nakonec se
daří doběhnout domů pro vítězný bod.
„Astaslavista, olé!,“ zní vítězný pokřik
z tribun na počest Kotlářky. První vítěz-
ství na mezinárodním turnaji je báječnou
zkušeností a cenným skalpem děvčat
a kluků z Prahy. Noví kamarádi z fran-
couzského Rouen se na Kotlářku chysta-
jí napřesrok.

Jsou názvy, které jsou téměř synony-
my. Na příznivce sportu levých zatá-
ček, jak se také motocyklovým závo-
dům na ploché dráze někdy přezdívá,
působí jako magnet dívčí jméno
Markéta.  Symbolizuje české centrum
tohoto sportu, stadion Markéta na
rozhraní Petřin a Břevnova.

Motocyklová plochá dráha a Břevnov,
k sobě už léta neodmyslitelně patří. Nad
břevnovským klášterem se na motocyk-
lech bez brzd závodí už téměř půl stole-
tí! Poprvé se zde šířila vůně spáleného
metylalkoholu a ricínového oleje na
konci 50. let. Tehdy lehké atlety na hřiš-
ti se škvárovým běžeckým oválem

nahradili pražští motocykloví závodníci.
Od té doby vznikl ze stadiónku, který
začali nadšenci přebudovávat svépomo-
cí k obrazu svému, rozvinutý špičkový
areál, který je známý a uznávaný
v celém plochodrážním světě. Vybu-
dováním velké moderní tribuny s něko-
lika tisíci míst k sezení, kterou podpoři-
la i radnice Prahy 6, navíc dostal český
motoristický sport další reprezentativní
stavbu. 

Místní ovál hostil bez nadsázky všech-
na esa tohoto sportu posledních desetile-
tí. A samozřejmě naše reprezentanty.
Nezapomenutelný Jiří Štancl, bratři Ver-
nerové, Milan Špinka, Petr Ondrašík,

Zdeněk Kudrna či Luboš Tomíček. Ple-
jáda skvělých jezdců, řada vynikajících
závodů. Naši jezdci zde mnohokrát pot-
vrdili svou příslušnost ke světové elitě
v závodech mistrovství světa jednotlivců
či družstev.

Mezi stovkami závodů lákají do ocho-
zů tisíce diváků i špičkové podniky. Mezi
ně patří už osm let po sobě závod Grand
Prix České republiky, který je součástí
seriálu mistrovství světa jednotlivců.
Pražská Markéta je tak „služebně“ nej-
starším a nejvyužívanějším stadionem
v cyklu Grand Prix. Nikde jinde se neod-
jelo tolik závodů a navíc v nepřetržité
řadě. 

Pro letošní 9. červenec si Praha dokáza-
la uhájit závod, na jehož pořádání si brou-
sí zuby nejedno hlavní město a který shro-
máždí na dráze současnou absolutní špič-
ku: Švédy Tonyho Rickardssona a An-
drease Jonssona, Dána Nickiho Peder-
sena, Poláky Hampela a Tomasze Gol-
loba, Australany Jasona Crumpa a Leigha
Adamse či novou hvězdu ve světové špič-
ce, Antonia Lindbaecka. Finále mistrov-
ství světa umožňuje i našim závodníkům
porovnat svoji výkonnost s absolutní svě-
tovou špičkou. Mezi naše nejúspěšnější
jezdce patří Lukáš Dryml, který stál již
dvakrát na stupni vítězů, Antonín Kasper
a Bohumil Brhel.

Basebalisté Kotlářky zvítězili ve Francii

Na turnaj do francouzského Rouen vyjeli baseballisté Kotlářky s dvoudenním předsti-
hem, a tak se výprava podívala na pařížskou Eiffelovku.
Pod vedením hlavního trenéra Petra Aubrechta za družstvo Kotlářky zvítězili: Ivan
Aubrecht, Lída Aubrechtová, Kryštof Bašus, Pavel Klaška, Vojtěch Krátký, Michal
Marek, Vendula Nesvadbová, Jan Novák, Štěpán Opočenský, Oskar Polz, Prokop
Salajka, Lukáš Sidorjak, Honza Smolík, Jan Studený, David Štěp a Jan Vondřička.
Kaučovali Hanka Marková a Michal Vojáček. 

Svatá Markéta je patronka ploché dráhy
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KULTURNÍ SERVIS / INZERCE

Agentura V, s.r.o.

www.nebytovky.com

realitní kancelář v Praze 6
� nebytové nemovitosti

� kanceláře, sklady, pozemky
� poptávka – nabídka

tel. 296 400 836

Z· âERVEN¯ VRCH
pfiijme

od 1. 9. 05 uãitele matematiky

na pln˘ úvazek

Info na tel.: 235 358 172 a na

e-mail info.skola@zscvrch.cz

Koupaliště jsou připravená na teplé léto

Koupaliště Divoká Šárka 
tel: 235 358 022

Koupaliště v Divoké Šárce znají Pražané už z předválečných dob, kdy jej jako dnes
vlastnila rodina Veselíků. Koupaliště má travnatý břeh, dva bazény, zalesněné
okolí, jeho návštěvu lze spojit s výletem do Šárky. Na koupališti je skluzavka
a další atrakce pro děti. Nechybí možnosti nejrůznějších míčových her.Otevřeno je
denně od 10 do 19 hod, o víkendech už od 9 hodin. Vstupné je 40 korun dospělí,
děti do 10 let za 20 Kč. 

Koupaliště Petynka
tel.: 233 355 027, www.koupallistepetynka.cz

Petynka se může pochlubit stometrovým toboganem, vyhřívaným bazénem s čis-
tou vodou  a řadou atrakcí. Široká nabídka možností sportu a plavání se odráží
i v ceně vstupného, které ale klesá s počtem hodin strávených v areálu. Přijde-li
návštěvník v 7 hodin ráno a bude-li chtít skončit až ve 21 hodin, kdy se zavírá, je
cena 160 korun. Odpolední návštěva od 16 hodin pak stojí jen 70 korun. Je možné
si koupit i různé druhy permanentek, např. na 100 hodin stojí 1.100 korun.
Polovinu platí děti, ZTP a důchodci nad 70 let.

Koupaliště Džbán
tel.: 603 563 855 koupaliště

Koupaliště ve Vokovicích patří k největším v Praze. Umělé jezero je možné navští-
vit od 9.30 do 19 hodin. Vstupné je 50 korun, děti do 15 let platí 20 Kč. Je možné
si tu půjčit sportovní náčiní. Kuriozitou je, že se Džbán stal základnou hry kanoe-
polo, takže si lze návštěvu zpestřit zajímavou podívanou na trénující kanoepolisty.
Do vybavení koupaliště patří i půjčovna loděk.

Kulturní programy

Trvale je v galerii umístěna sbírka af-
rického umění a průřez dílem J. An-
derleho.

Současné výstavy
Kabinet grafiky: Karel Demel

InCamera: SONDA II 
Práce studentů Akademie výtvarných
umění z ateliéru profesora Zdeňka Be-
rana. Vystavují se velkoformátové kvalit-
ní olejomalby. 

Současně galerie představí nové přírůst-
ky ve stálé expozici Jiřího Anderleho.

Formosa tisíce tváfií
pfiíroda a tradice Tchaj-wanu

do 15. 9., výstavní sály v 1. patře Národního muzea

Formosa tisíce tváří představuje největší zahraniční výstavu pořádanou letos
v Národním muzeu, zároveň jde o největší tchajwanský zahraniční výstavní projekt.

Návštěvník se ocitne v roli nového objevitele ostrova Tchaj-wan a krok za krokem
pozná všechny jeho typické, zajímavé i dosud neodhalené tváře. Postupně projde
geologickou minulostí ostrova a historií jeho objevování pro západní civilizaci.
Dále se setká  s překvapivou rozmanitostí přírody a etnických skupin původního
obyvatelstva Tchaj-wanu a uvědomí si jak jedinečnost zdejších rostlinných i živo-
čišných druhů, tak i osobitých tradic původních obyvatel. V závěru pozná i tvář sou-
časné společnosti a tradičního i moderního umění ostrova. Zcela unikátním exponá-
tem je originální bohatě zdobená rybářská loď domorodého kmene Yami, která
dosud nebyla v zahraničí nikdy vystavena.

Ořechovka
Na Ořechovce 250, tel.: 233 343 839
www.365dni.cz/kino/orechovka
e-mail: kinoorechovka@seznam.cz

30. 6.–13. 7.
KINO NEHRAJE
14. 7.–20. 7. v 17.30 a ve 20 hod.
Román pro ženy 
21. 7.–24. 7. v 17.30 a ve 20 hod.
Zákon přitažlivosti
25. 7.–27. 7. v 17.30 a ve 20 hod.
Smím prosit? 
28. 7.–3. 8. v 17.30 a ve 20 hod.
Krev zmizelého 

Kino

4. 8.–10. 8. v 17.30 a ve 20 hod. 
Kafe a cigára
11. 8.–14. 8. v 17.30 a ve 20 hod.
Oldboy
15. 8.–17. 8. v 17.30 a ve 20 hod.
Černá kočka, bílý kocour
18. 8.–21. 8. v 17.30 a ve 20 hod.
Sluneční stát 
22. 8.–24. 8. v 17.30 a ve 20 hod.
Stopařův průvodce po Galaxii 
25. 8.–28. 8. v 17.30 a ve 20 hod. 
Ochránce 
29. 8.–31. 8. v 17.30 a ve 20 hod. 
Něco jako láska (USA)

AUTO   FILTER  &  BRAKE
CENTRUM

Náhradní díly pro v‰echny typy automobilÛ.

AKCE olej VAT
4 + 1l. ZDARMA

Patoãkova 39 Tel: 220 516 274, 220 510 386
Praha 6  169 00 Fax: 220 510 392
Po – Pá 8:30 – 18:00 http://autofilterbrake.webpark.cz

Filmovou komedii Román pro ženy nato-
čil režisér Filip Renč podle stejnojmen-
ného románu Michala Viewegha.



21ČERVENEC 2005

SERVIS

Servis a oznámení
Petřinská knihovna má omezený provoz
Z důvodu automatizace bude pobočka Městské knihovny v Praze č. 42 - knihov-

na Petřiny (Praha 6, Mahulenina 31, tel. 235 358 670) od 4. července otevřena
během své normální otvírací doby (po 12 – 19, út, pá 9 – 15, st, čt 12 – 18) pouze
pro vracení knihovních jednotek. Zcela bude knihovna Petřiny uzavřena od 3. října
a pro veřejnost bude opět otevřena začátkem listopadu jako další automatizovaná
pobočka MKP. Možnosti půjčování během omezení provozu a uzavření knihovny
Petřiny jsou následující:

V jiné neautomatizované pobočce MKP
Čtenář, který je registrován v knihovně Petřiny, kde má zaplacenu roční registrač-

ní známku na rok 2005 a má v pobočce Petřiny vráceny všechny vypůjčené knihov-
ní jednotky a který se přihlásí v knihovně neautomatizované, zde v tomto kalendář-
ní roce neplatí roční registrační známku. Musí zde ale znovu vyplnit čtenářskou
přihlášku a roční známku zde platí až v novém kalendářním roce.

V automatizované pobočce MKP
Čtenář, který je registrován v knihovně Petřiny, má zde zaplacenu roční registrač-

ní známku na rok 2005 a má vůči pobočce Petřiny vyrovnány všechny závazky (tj.
vráceny všechny vypůjčené knihovní jednotky a uhrazeny všechny případné
finanční pohledávky) a který se přihlásí v knihovně automatizované, zde zaplatí
pouze 20 Kč za vydání čtenářského průkazu a je osvobozen od registračního
poplatku do konce tohoto kalendářního roku. Čtenář musí trvale odevzdat v auto-
matizované knihovně, v níž se registruje, svůj čtenářský průkaz z uzavřené poboč-
ky Petřiny.

Další pobočky MKP v Praze 6 a letní otvírací doba od 4. 7. do 27. 8.

Pobočka č. 38 – Dejvice (neautomatizovaná) Čs. armády 29
Odd. pro dospělé (tel. 233 344 591)
Po 12 – 19, út, pá 9 – 15, st, čt 12 – 18 (11.–15. 7. zavřeno)
Odd. pro děti (tel. 233 342 905)
Po, út, čt, pá zavřeno, st 12 – 18 (11.–15. 7. zavřeno)

Pobočka č. 37 – Dědina (neautomatizovaná) Vlastina 13 (tel. 233 310 462)
Po, st, pá zavřeno, út 9 – 15, čt 12 – 18 (11.–15. 7. zavřeno)

Pobočka č. 35 – Břevnov (automatizovaná) Bělohorská 56 (tel. 233 355 147) 
Po, so zavřeno, út 9–19, st, čt 12–19, pá 9–15 (2.– 5. 8. zavřeno)

Výlety s Pražskou informační službou
12. 7. Zlatá ulička na Pražském hradě
Začátek v 17 hod. u kašny na Jiřském náměstí. Vstup 50 Kč (PhDr. Eva Havlovcová).
13. 7. Palácové malostranské zahrady (Ledeburská, Pálffyovská, Kolowratská

a Malá Fürstenberská)
Začátek v 16 hod. před Ledeburským palácem na Valdštejnském nám. č.p. 3.
Vstup 50 Kč + vstupné do zahrad 69Kč/sleva pro skupiny (Emílie Pikešová).
14. 7. Šárka na pokračování – Divoká Šárka a Jenerálka
Začátek v 16 hod. na konečné stanici tram. č. 20, 26 „Divoká Šárka“.
Vstup 50 Kč (Mgr. Jaroslava Náprstková). 
16. 7. Na hradě Okoři …
Začátek akce po příjezdu aut. MHD č. 312, který odjíždí ze stanice „Dejvická“ ve
13.40, výstup stanice „Tuchoměřice – zámek“. Trasa cca 6,5 km.
Vstup 50 Kč (Ing. B. Kocourek). 

Prahou, když se setmí aneb Praha svítící.
Začátek akce v 19 hod. u Bílkovy vily (Mickiewiczova ul., Praha 6)
Vstup 50 Kč (Mgr. Jaroslava Náprstková).
17. 7. Procházka Ořechovkou
Začátek ve 14 hod. před vstupem do Střešovické vozovny.
Vstup 50 Kč (Hedvika Čenková).
23. 7. Podvečerní vycházka po Hradčanech a Novém světě
Začátek akce v 18 hod. u Mariánského sloupu na Hradčanském náměstí.
Vstup 50 Kč (PhDr. Eva Havlovcová).  

Vycházky se konají, sejde-li se nejméně deset účastníků. Maximální počet je 80.
Přednost mají ti, kteří přijdou dříve. Děti do patnácti let, studující mládež, senioři
a invalidé mají slevu.  Tel. výlety: 221 71 41 73

LÉTO PRAŽSKÝCH DĚTÍ 2005
Program pro děti, které zůstávají během letních prázdnin v Praze 

každý všední den 1. – 15. 7. a 23. – 31. 8. od 8.30 do 16 hodin 

Co na vás čeká?
keramika, stolní tenis, hry na hřišti, výtvarka, stolní a společenské hry (fotbal, ku-
lečník, šipky, šachy, dáma, .......) počítače, internet 

Připravované výlety : 

• 1. 7. dopoledne na kolech (doporučeno vlastní kolo a helma, ale nemusí být) 

• 7. 7. dopoledne s adrenalinem 

• 12. 7. výlet s Martinem 

• 14. 7. s Petrem do ZOO 

• 30. 8. program na dopravním hřišti u Hvězdy 

• 31. 8. výlet do botanické zahrady a na bezva hřiště 

Cena za denní pobyt je 60 korun, za dva dny 100 korun. Při platbě na tři a více
dní stojí pobyt 40 korun. V ceně je pitný režim, oběd si děti musejí donést vlastní,
mají však možnost si jej v domově ohřát. S sebou přezutí a sportovní oděv.

Bližší informace Jana Němcová, tel. 724 858 346 a info@ddmp6.cz,
DDM, U Boroviček 1, 163 00, Praha 6.

Dopravní zdravotní služba Medix
oznamuje zákazníkům, že

objednávky pro převoz
klientů přijímá

každý den od 7.30 do 14.30
hodin na čísle 233 353 479

Převozovou službu mohou lidé využít
k přesunu ze zdravotnického zařízení
nebo z nemocnice, objednat ji mohou
k dopravě na vyšetření nebo k převozu
na rehabilitaci na základě příkazu
k transportu podepsaného lékařem.
Převozy hradí všechny pojišťovny.

Soutěž o pečovatelku roku
Čtvrtý ročník soutěže vyhlašuje Diakonie ČCE-Středisko křesťanské pomoci ve

spolupráci s Českou asociací pečovatelské služby. Cílem ocenění je upozornit na
potřebnost tohoto povolání, chápaného zpravidla jako životní poslání.

Koho chceme ocenit? Pečovatelky a pečovatele, kteří  poskytují  péči lidem osla-
beným, dlouhodobě nemocným, postiženým  úrazem či lidem s celoživotním handi-
capem. 

Návrh na ocenění „Pečovatel/ka roku “ mohou zaslat klienti pečovatelských slu-
žeb, rodiny a přátelé klientů, spolupracovníci  a vedoucí pečovatelek/pečovatelů,
lidé z jejich okolí.

Více informací podá Mgr. Libuše Roytová na tel. 222 520 589, 7777 341 70.
Návrhy na ocenění je možné zasílat do 15. 9. na adresu

Diakonie ČCE-Středisko křesťanské pomoci v Praze, Belgická 22, 120 00 Praha 2
nebo na e-mail: skp@diakoniecce.cz.

Důchodci mohou od července
chodit do některých pražských

zařízení za korunu
Umožní jim to senior pas, který zave-

dl dopravní podnik. Senioři budou mít
díky průkazu nárok na poloviční slevu
na měsíční a čtvrtletní kupony jako do-
sud a nově také na jednotlivé jízdenky.
Důchodci s průkazkou mohou jít za ko-
runu do botanické zahrady, do zoo, na
Vyšehrad, do hvězdárny a planetária
nebo do galerie hlavního města. Do mu-
zea hromadné dopravy ve Střešovicích
mají vstup zdarma.



INZERCE

22 ČERVENEC 2005

SKLADY PRO OBCHODNÍKY,
ŘEMESLNÍKY A PODNIKATELE
1 – 100 m2

Vhodné pro nákladní vozy i kamiony
Přístup 24 hodin denně
Moderní zabezpečení
Výhodný pronájem dodávky

Pankrác: pankrac@cityselfstorage.com

800 10 44 44

Holešovice: holesovice@cityselfstorage.com

800 10 10 02

www.cityselfstorage.com
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SPOLEČNOST

Na padesát legionářů z Prahy 6
převzalo v Písecké bráně Pamětní
medaile, které jim udělilo minister-
stvo obrany České republiky a minis-
terstvo obrany Slovenské republiky-
Účastníci bojů 2. světové války tak
byli oceněni  za jejich statečnost, se-
beobětování  i záchranu ohrožených.
Třem byly uděleny také medaile
Ruské federace.

Ocenění  legionářům, kteří bojovali
v zahraničních armádách na různých
místech za hranicemi státu, předávali
místopředseda legionářské obce Josef
Hercz a starosta Tomáš Chalupa. Ten
všem přítomným poděkoval za jejich
činy, odvahu a popřál jim hodně zdraví.
Setkání v Písecké bráně bylo pro mnohé
velmi emotivní a někteří se neubránili
slzám. Z dojetí i ze vzpomínek.  

Mezi oceněnými byli například Oldřich
a Marie Kvapilovi. Oldřich Kvapil byl
náčelníkem útvaru štábu, který jako
první překročil československou hranici.
„Dnes nám tu hrají hymnu, před šedesáti
lety nás nikdo slavnostně nevítal,“ vzpo-

míná Oldřich Kvapil, který je mimo jiné
čestným občanem dvou slovenských
měst. Jeho manželka Marie také dostala
pamětní medaili. „Byla jsem první zra-

něnou ženou u Sokolova. Prošla jsem
s nimi všechny boje,“ říká paní Marie,
která válečné útrapy prožívala po boku
manžela. 
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Legionáře ocenili ministři obrany

Diváky do posledního místa zaplněný
sál kongresového sálu v hotelu Crowne
Plaza a stopadesát dětí Základní umě-
lecké školy Charlotty Masarykové na
podiu. Ti všichni se sešli na závěrečném
školním koncertu , aby uctili památku
Miroslava Kokošky, dlouholetého ředi-
tele této vynikající školy.

Miroslav Kokoška se tradičního vy-
stoupení školy nedožil, ale na své žáky
by mohl být patřičně pyšný. Zemřel letos
v květnu ve věku 60 let.  Podvečer hudby

byl věnován právě připomenutí Ko-
koškovy osobnosti, člověka, který doká-
zal pro školu vyhledat řadu výborných
pedagogů – učí na ní profesoři konzerva-
toře a členové České filharmonie. Sám
byl také pilným a všestranným umělcem.
Byl vynikajícím virtuózem na marimbu,
nástroj podobný cimbálu. Založil Praž-
ské marimbové trio, se kterým vystupo-
val i na Pražském jaru a v cizině byl pře-
zdíván Paganinim marimby. Kokoška ta-
ké komponoval, pro svůj nástroj a or-
chestr vytvořil tři koncerty. 

Díky instrumentacím z pera Miroslava
Kokošky, které vytvořil pro svou školu,
se na podiu při závěrečném koncertu
mohli sejít vynikající žáci všech tříd
a všech věkových kategorií s nejrůznější-
mi nástroji. Pro každého se v orchestru
našlo místo. Koncerty umělecké školy
jsou navíc jedinečné tím, že společně
s žáky zaujmou v orchestru místo také
jejich profesoři. 

Diváci tak v jedinečném podání slyšeli
Turecký pochod a Malou noční hudbu W.
A. Mozarta nebo Bolero od M. Ravela.
Orchestr s jistotou řídil Oto Boháč, nyní
zástupce zesnulého ředitele. Nadšení
mladých a jejich dobré výkony byly nej-
krásnějším uctěním památky umělce,
organizátora, pedagoga a vzácného člo-
věka Miroslava Kokošky.

Koncert na památku
Miroslava Kokošky

50 let

Marie a František Červinkovi 

Marie a Zdeněk Matouškovi

JUBILEALetní výstavy v Písecké bráně
12.–27. 7.

Cestovatel a fotograf Petr Sobek
„Portréty jihovýchodní Asie“

2.–21. 8.
Eva Vichrová

Výstava olejomaleb, perokreseb
a akvarelů

Vstup zdarma
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Pro většinu národa je televizním
moderátorem. Seriózní sympaťák,
kterého si lidé volí jako nejoblíbeněj-
šího hlasatele zpráv. Navzdory cenám
si Pavel Zuna připadá víc jako novi-
nář. Rolí, které chce zvládat, je ještě
víc. Třeba chodit s kočárem po Hans-
paulce nebo hrát se syny na zahradě
fotbal.

Někteří televizní herci si stěžují na to, že je
lidé na ulici oslovují, protože mají pocit, že
se s nimi důvěrně znají. Jak to je s televizní-
mi moderátory? Ptají se vás lidé na ulici na
politiku, nebo na to, co je nového? 

Je pravda, že mě čas od času lidé na ulici
osloví. Ale skoro nikdy se neptají na zprávy.
Daleko častěji na mé děti – teď hlavně na
malou Adélku. Je to vlastně zvláštní, co
všechno o naší rodině vědí...

Letos jste opět posbíral všechny ceny pro
moderátora zpravodajství. Jak na sobě může
moderátor pracovat a zdokonalovat se, aby
byl nejlepší? 

Moderátor - jako každý člověk, který něco
dělá - by se měl snažit, aby byl pořád lepší.
Problém je jedině v tom, že když se při téhle
profesi snažíte až moc, je to na vás vidět
a obvykle to nepůsobí moc příjemně. Chce to
asi zlatou střední cestu: pracovat na sobě, ale
zůstat nad věcí.

Co děláte pro to, abyste vypadal dobře na
obrazovce? 

Já se ani moc nesnažím, abych vypadal ně-
jak super. Nemyslím, že je to to hlavní. Hlav-
ní je, jak na lidi působíte jako člověk. A já
mám navíc výhodu, že vedle mě sedává Pavla
Charvátová – ta to z estetického hlediska
vždycky v pohodě zachrání za nás oba.

Jak moc vám záleží na tom, co a jak čtete?
Existuje typ zprávy nebo přímo zpráva, kte-
rou byste odmítl přečíst? 

Záleží mi na tom, co čtu. Samozřejmě.
Jinak bych tam nemusel sedět. Stejná věc se
dá říct deseti různými způsoby a mě baví hrát
si s češtinou a hledat ten nejplynulejší a nej-
lepší způsob.

A co bych odmítl přečíst? Umím si takovou
věc představit – třeba výzvu k něčemu, co
bych nepovažoval za správné. Ale musím říct,
že za 15 let, co tuhle práci dělám, jsem na
takovou situaci nenarazil. 

Ještě vás moderování po 15 letech baví?
Srovnáváte se s ostatními moderátory na ji-
ných televizích? 

Pořád je to zajímavé. Živému vysílání se
nic nevyrovná. Ale s ostatními se moc nes-
rovnávám. Mám pocit, že z těch, kteří teď
moderují hlavní zprávy na všech televizích,
to dělám nejdéle, takže v nikom nemám
žádný vzor. Když už bych chtěl něco okou-
kat, tak se podívám na cizí televize, kde to
často dělají chlápkové o generaci starší, a ta
energie, která z nich jde, je přesto úžasná.

Jak moc jsou podle vás lidé zvyklí na zave-
dené způsoby? Když jste se nedávno při

výpadku zvuku omluvil krátkým „sorry“,
hned se objevila řada komentářů, zda je
taková omluva vhodná…

Lidé jsou velmi zvyklí na stereotyp a velmi
neradi ho opouštějí. Proto jim mohlo vadit to
moje „sorry”. Ale ono to bylo trochu jinak.
My už jsme se předtím velmi slušně omluvili
– dokonce mám pocit, že dvakrát – já jsem
chtěl, aby to lidi pochopili, že se stala chyba,
že je nám to líto, ale že to zas není žádná tra-
gédie. A mimochodem – tu chybu navíc
nemohl nikdo z nás nijak ovlivnit.

Původně jste novinář. To se vám po profe-
si asi trochu stýská, když jste teď naskočil do
nového projektu, pátečního televizního ma-
gazínu Víkend…

Ale já jsem pořád novinář! HLAVNĚ novi-
nář. Dodneška se považuji spíš za „novináře
posazeného řízením osudu do moderátorské
židle” než za nějakého moderátora s velkým
„M“. A magazín Víkend je jen další krok na
mojí novinářské cestě. Krok, který mě hodně
baví a zajímá.

Prý jej připravují mladí žurnalisté… 
Chtěl jsem udělat pořad, který by lidem dá-

val zajímavé informace, a to tak, aby je to
bavilo. Takový pořad u nás do té doby nebyl

a já jsem měl poměrně jasno v tom, jak by
měl vypadat. Proto jsem si přivedl mladé,
nezkušené, ale zároveň ničím nezatížené lidi.

Vzpomínám si na článek v tisku, kde jste se
zlobil nad tím, proč dostávají prvňáci v polo-
letí známky z jednotlivých předmětů. Je pro
vás jako pro novináře složitější vyjádřit ve-
řejně svoje názory, když na obrazovce vlast-
ně působíte v roli nestranného informátora? 

Vyjadřovat svoje osobní názory mi nedělá
problém, pokud se na ně někdo zeptá. Co rád
nemám, to je cpaní vlastních názorů někomu,
kdo o ně nestojí. Nelíbí se mi to u jiných,
a tak se to taky snažím dělat co nejmíň.

Dvojčata Honza a Matěj mají za sebou
první třídu na Hanspaulce. Mimochodem,
proč jste nevybrali nějakou cizojazyčnou
soukromou školu…

Nechci, aby moje děti chodily už od první
třídy na nějaké „výběrové“ školy. Do školy
v Sušické chodil můj táta, chodil jsem tam já
a nemám pocit, že by tam něco uteklo
i Honzíkovi s Matějem. Opravdu nemám rád
soukromé školy pro nejmenší děti. Připadají
mi trošku jako skanzeny, kde se děcka s urči-
tým typem dětí vůbec nemůžou poznat - a to
je podle mě strašně špatně.

Jak se vyrovnávají ve škole s tím, že mají
tatínka, kterého všichni znají? Nebo se prv-
ňáci na zprávy ještě nedívají? 

Klukům i jejich spolužákům je úplně jedno,
co dělají jejich rodiče. A myslím, že je to tak
správně.

Vaše žena je také novinářka. Už máte tuše-
ní, čím by chtěli být vaši kluci? 

Kluci by nejspíš chtěli být trenéry Po-
kémonů nebo Spidermany. Počítám, že se jim
to bude naplňovat poměrně těžko.

Prý je stíháte i vyzvedávat ze školy, aby si
vaše žena, která je doma s jedenáctiměsíční
Adélkou, trochu odpočinula. Co všechno
s nimi ještě stihnete? 

Nestíhám je vyzvedávat. Jen je ráno do ško-
ly vodím... Společně často hrajeme fotbal,
kluky baví a dá se hrát skoro všude. Poslední
finále Mistrovství světa jsme například sehrá-
li u nás na zahradě. Česko (kluci) porazilo
Itálii (já) 10:9!

Kam vyrážíte na procházku s kočárem?
Chodím dolů do Šárky. Jednak je to tam

hezké a taky mi zpáteční cesta do kopce
aspoň trošičku supluje sportovní trénink, na
který teď mám zoufale málo času. 

Na Hanspaulce bydlíte od narození. Jako
kluk jste musel znát každý kout. Kde to tam
máte nejraději?

V 90. letech jsem tu asi deset let nebydlel,
pak jsem se zase vrátil. Mám to tu hodně rád,
jen mám strach, aby se postupně nezastavěl
novými vilami nebo dokonce domy s desítka-
mi bytů každý volný zbytek zeleně. Hans-
paulka by přestala být tím čím je a já bych
přišel právě o svá nejoblíbenější místa, což
byly lesy, parčíky, hřiště i zahrádkářské kolo-
nie, kam jsme jako kluci podnikali tajné
výpravy, hráli si na indiány a nebo stavěli
bunkry.

Na Babě by pro děti mělo vzniknout nové
hřiště a sportoviště. Myslíte, že je třeba?
Někteří lidé z okolí se obávají, že se na hřiš-
tě začnou stahovat „nebezpečné“ skupinky
teenagerů. 

Obecně si myslím, že každé další oplocené
hřiště je důležité. Děti by měly mít co nejvíc
možností, kde si hrát, a v tomhle ohledu – ať
se na mě pejskaři nezlobí – jsou na tom dale-
ko hůř než psi. Z vlastní zkušenosti vím, že
prakticky po každé procházce do lesíka
seškrabávám klukům z bot psí výkaly a jedi-
ná možnost, kde tohle nebezpečí nehrozí,
jsou právě dětská hřiště. Takže jsem určitě
pro.

Co vás poslední dobou potěšilo? 
Těší mě spousta věcí. Adélka začala lézt, je

tu léto, prázdniny a já pojedu na tři týdny
s dětmi na tábor. Těší mě, že kolega Honza
Tuna si vzal v červnu za ženu mou asistentku
Ladu a já jim mohl jít za svědka. Těší mě, že
si moje dcera Anička zlepšila osobní rekord
v běhu na 60m. Těší mě, že v sobotu půjdu
s klukama na fotbal. Je toho spousta, co vás
může těšit. Stačí se dobře rozhlédnout kolem
sebe. –kam–

Považuji se hlavně za novináře, říká Pavel Zuna


